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Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
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Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Secretari acctal. Senyor PERE SALA CORNELL
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari Senyor JORDI TURON SERRA

A la Sala de Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió ordinària en
primera convocatòria, essent les set i trenta-cinc minuts del vespre del dia 29 de gener
de 2013.

La regidora senyora Begonya Montalban s'absenta de la sessió quan s'estava tractant
el punt número 14 de l'ordre del dia del Ple.
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Abans de començar a tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia de la sessió
intervé el senyor alcalde manifestant que vol fer una prèvia, que jo crec que segur que
compartim tot el Consistori, que és per un costat felicitar a l'Albert Rocas, el nostre veí
de Palafrugell per la medalla del Campionat del Món de handbol. I també al senyor
Antoni Vila Casas que també ha estat reconegut amb la medalla d'Or al mèrit cultural
per l'Ajuntament de Barcelona, per la seva tasca que fa com a dinamitzador i mecenes
de la cultura en aquest país.

1.- LECTURA DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.- Aprovació.-

Es donen per llegides les actes de les sessions anteriors corresponents a la sessió
ordinària del dia 27 de desembre de 2012 i a la sessió extraordinària del dia 14 de
gener  de  2013,  l’esborrany  de  les  quals  s’ha  tramès  a  tots  els  membres  de  la
Corporació; i s’aproven.

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-
 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:

Període compres entre el 19 de desembre de 2012 i el 31 de desembre de 2012,
número en ordre correlatiu creixent de la 3013/2012 a la 3079/2012.
 
Període compres entre el 3 de gener de 2013 i el 25 de gener de 2013, número
en ordre correlatiu creixent de la 1/2013 a la 245/2013.

3.- AUTORITZACIÓ DE COMPATIBILITAT D'UNA SEGONA ACTIVITAT PRIVADA
(ADVOCAT), SOL.LICITADA PER LA SENYORA JÚLIA GIRÓ VAL.- Aprovació.-

Atès que el dia 1 de desembre de 2012, la senyora Júlia Giró Val, funcionaria interina,
tècnica  d'Administració  General,  grup  A1,  adscrita  a  les  àrees  d'Urbanisme  i
Secretaria, sol.licita compatibilitat laboral per realitzar feines d'assessorament jurídic
privat, fora del terme municipal de Palafrugell i fora de la jornada de treball habitual
que realitza a l'Ajuntament.
 
Atès  el  que  disposa  la  Llei  53/1984,  de  26  de  desembre,  d’incompatibilitats  del
personal al  servei de les administracions públiques, que permet compatibilitzar una
activitat  pública  amb  una  activitat  privada,  sempre  i  quan  no  coincideixin  ni  se
superposin en la jornada ni en l’horari.
 
Atès que la seva activitat privada la realitzarà un horari de tardes i que no guarda
relació  directa  ni  indirecta  amb  l’activitat  pública  ni  afecta  a  la  seva  neutralitat,
objectivitat i imparcialitat.
 
Atès el  que disposen els articles 12 i  14 de la Llei  53/1984,  d’incompatibilitats del
personal al servei de les administracions públiques, desenvolupada pel Reial Decret
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598/1985.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Autoritzar  la  compatibilitat  a  la  senyora  Júlia  Giró  Val,  funcionaria  interina,  tècnica
d'Administració General, grup A1, adscrita a les àrees d'Urbanisme i Secretaria, per
realitzar feines d'assessorament jurídic privat, fora del terme municipal de Palafrugell i
fora de la jornada de treball habitual que realitza a l'Ajuntament.

4.-  PLEC  DE  CLÀUSULES  ECONÒMICO-ADMINISTRATIVES  I  JURÍDIQUES
GENERALS  I  CONVOCATÒRIA  DE  LA  LICITACIÓ  PER  A  L’ATORGAMENT
D’AUTORITZACIONS  MUNICIPALS  REFERENTS  A  LA  INSTAL•LACIÓ,
MANTENIMENT  I  RETIRADA  D’ELEMENTS  DE  FONDEIG  (BOIES),  AIXÍ  COM
L’EXPLOTACIÓ  DELS  SERVEIS  DE  TEMPORADA  A  LES  PLATGES  DE
PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que tal com es va informar a les dues comissions
informatives de Règim Interior i d'urbanisme i Serveis Municipals, avui estem davant
del Plec de condicions del concurs dels elements de fondeig que ha de regir totes les
instal.lacions  dins  l'àmbit  d'afectació  marítima  terrestre,  es  donaran  dins  del  Pla
d'Usos,  que  és  l'eina  clau  de  gestió  de  l'espai  costaner.  Aquest  és  un  plec  de
condicions bàsic, típic i tòpic d'aquest Ajuntament, en el qual el que plantegem són les
diferents actualitzacions de les normatives en relació a les condicions d'adjudicació i
algunes novetats que passaré a detallar per a més coneixement. 
Bàsicament,  les característiques del  procediment  de selecció i  els criteris,  cal  tenir
present que han canviat una mica en relació a la nova Llei de Contractes i a la seva
adaptació, després petites condicions tècniques de tipus general  que s'havien anat
incorporant en les diferents adjudicacions que hi havia hagut any rere any, com són les
condicions que la Direcció General de Costes o la Direcció General de pesca ens
posava en relació als elements de fondeig, com les característiques, com havien de
ser, on havien de ser i quins eren els llocs on es podien permetre aquests espais de
fondeig. Després també tenim petites variacions en relació a les condicions generals
que fan referència a aspectes més d'obligatorietat que cadascun dels lots haurà de
complir en relació al que fa referència a senyalitzacions dels àmbits de senyalització
de l'espai de banyistes, o com una certa novetat d'alguns canals que hi ha intenció de
desenvolupar al voltant de les nostres cales, en relació a tenir uns certs espais de
seguretat pels qui practiquen esports de resistència, de natació de resistència o que
van a passeig amb caiacs.
També incorporarem en els punts números 15 i 16, una mica tot el que he explicat fins
ara  amb  aquestes  clàusules  particulars,  però  també  en  el  punt  16,  tot  el  que  fa
referència  al  règim de  sancions  i  per  tant,  d'aquesta  manera  tindríem un  plec  de
condicions molt més complet i molt més d'acord amb les situacions contractuals que
en aquests moments es puguin plantejar.
Bàsicament aquestes serien les grans novetats, i aquest és el plec de condicions que
portem avui a aprovació i que també el que fem és convocar la licitació.

- senyor Rodrigo: Al nostre grup li sembla bé aquest plec de condicions, si es compleix
tot el que estableix.
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- senyora Recio: Nosaltres els anunciem ja que des del grup de l'entesa farem un vot
d'abstenció.  Els  motius  són  que  tot  i  les  explicacions  que  ens  varen  donar  a  les
comissions  d'urbanisme  i  de  Règim  Interior,  sempre  es  va  treballar  en  aquestes
comissions amb documents provisionals, fins i tot divendres rebíem un correu que ens
deia que aquest era un esborrany que tenia possibilitats de ser el definitiu, llavors,
igual que en el plec del servei de recollida d'escombraries, treballem molt justos de
temps, no tenim temps suficient per estudiar-nos la documentació que ens donen. Per
aquest motiu nosaltres ens abstindrem, per una vegada examinat exhaustivament el
plec, poder presentar al.legacions en el període d'exposició al públic.

- senyor Lledó: Nosaltres aquí també volem manifestar una preocupació que tenim,
com ha comentat la senyora Recio, en relació a com se'ns entrega la documentació,
en temps i en forma, i això, senyor Rangel, és cert que és la segona vegada que tenim
poc temps.  Nosaltres ens l'hem estudiat,  l'hem valorat,  però també ha de tenir  en
compte que si vostè agafa la carpeta que portem a aprovació a Ple, no hi ha ni els lots
de les boies, no hi ha ni la documentació gràfica, és a dir que avui realment aprovarem
una cosa que no sabem quina cosa és la que aprovem, i sinó agafi la carpeta i veurà
com la documentació que hi ha està en blanc.
Comencem malament, però tot i això nosaltres volem anar una mica més enllà, i en
relació al plec que ens ha fet arribar via mail, hi volem fer unes aportacions i unes
crítiques que creiem que són necessàries perquè no les acabem d'entendre. Primer,
en el segon punt del plec, que parla de la capacitat per licitar i la solvència tècnica, hi
ha un punt en el qual diu que les empreses que hi vulguin participar hauran d'acreditar
que  han  ofert  aquests  serveis  en  àmbits  de  població  de  dret  superior  a  20.000
habitants, nosaltres entenem que això no té res a veure amb l'aprovació del plec, i per
tant entenem que aquest és un punt que nosaltres podríem considerar que no sabem
si s'ajusta realment a la legalitat del que hauria de ser el plec.
Quan vostès parlen de la millora de les prestacions bàsiques, un altre dels punts del
que és el plec, nosaltres hi trobem a faltar moltes millores ambientals que es demanin
a  les  concessions  o  que  puguin  aportar  les  concessions,  com  pot  ser  estar  en
possessió d'un sistema de gestió ambiental, les propostes de gestió dels residus de
les barques, barques o mitjans elèctrics per fer els desplaçaments, edició de material
per  a  campanyes  de  sensibilització  ambiental,  és  a  dir,  trobem  a  faltar  un  dels
aspectes que nosaltres havíem començat a treballar en l'anterior mandat, que era el
fet de fer tota una sèrie de millores ambientals, perquè creiem que els concessionaris
de boies han treballar durant molts anys de la mateixa manera i que segurament hi ha
unes formes més respectuoses de treballar.
Una altra de les coses que ens ha sorprès de tot plegat, és que aquí hi han d'haver
dos estudis, un estudi que varem fer nosaltres i que intentava delimitar el que eren les
zones on hi havia les posidònies, a les zones del fondeig, i un altre, que vostès varen
acabar d'encarregar, que també va fer la mateixa persona que va fer el primer estudi,
el qual no l'hem vist mai, jo personalment no l'he vist, en el qual sí que es delimitava
exactament on hi  havia aquestes praderes de posidònies. Com que no hem pogut
veure la documentació gràfica, no podem veure si realment a través d'aquest estudi es
pot delimitar correctament el que són els àmbits de fondeig i quin tipus de fondeig s'hi
vol aplicar en cada un dels àmbits. Aquesta era una de les coses que jo crec que en
aquest plec s'hauria d'haver tingut més en compte. Ja li dic que com que no podem
disposar de la informació no sabem si això ha estat bé o no ha estat bé.
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Altres coses que també creiem que s'haurien de millorar. Hi ha un punt p) a l'apartat
cinquè, que diu que l'ajuntament de Palafrugell promourà estudis de la cartografia del
fons  marí,  dels  camps  de  les  boies  i  dels  camps  de  fanerògames,  i  l'adjudicatari
restarà obligat a col·laborar en aquests treballs. Bé, la col·laboració jo crec que en un
plec ha de quedar ben detallada de quina manera es farà, perquè sinó, segurament
això vol dir discussions de a quin àmbit i fins on arriba aquesta col.laboració. Jo entenc
que haurien de col.laborar econòmicament i materialment, és a dir, oferint els serveis
de barqueig, per exemple, i l'altre és econòmicament per fer els estudis que facin falta.
Altres temes. No s'ha tingut en compte l'abalisament de les zones com “els castellers
del Golfet”, que també era una de les coses que s'havia estat treballant a l'anterior
mandat. Una altra de les coses que no hem sapigut trobar, de quina manera o en base
a quin estudi econòmic es posen els preus de licitació, perquè nosaltres sí que hem
mirat altres plecs de condicions d'altres ajuntaments, similars al nostre, i el preu de les
boies és molt inferior als dels altres Ajuntaments, per tal jo crec que aquí hauria calgut
fer  un  estudi  econòmic  per  valorar  quin  és  el  cost  o  el  que  se li  pot  demanar  al
concessionari.
Una altra de les crítiques que fem és que vostès, en aquest plec, aproven o volen
aprovar un augment de 31 boies, en termes generals. Aquestes boies, segons el que
s'exposa en el present plec, són boies que han d'anar destinades als serveis de lloguer
de barques o als passants, és a dir, entenem que boies que no tinguin un ús sempre
fix. Nosaltres, en l'anterior mandat, ja havíem intentat treballar aquest aspecte, perquè
nosaltres creiem que diversificar el que és la diversificació econòmica del servei del
fondeig de boies és interessant, nosaltres també entenem que vostès no proposen cap
manera de controlar com es gestionaran aquestes boies, i per tant, entenem, i vostè
senyor Rangel, n'és un gran coneixedor, entenem que podem caure en l'error de tenir
unes boies de més i que, a més a més, no es facin servir per l'ús pel que s'han de fer
servir. Per tant, vostès no preveuen mecanismes de gestió i control d'aquestes boies. 
Per tant, per tots aquests arguments que hem anat plantejant, nosaltres creiem que
aquest plec no satisfà les nostres expectatives, nosaltres hi haguéssim volgut fer totes
aquestes aportacions, que us hem fet arribar en el plenari perquè no hem tingut temps
i no hem tingut tota la documentació necessària per fer-ho. 

- senyor Rangel: La meva intenció era no fer una exposició extensa i complexa, però
donat  el  plantejament  i  donada  la  intervenció  dels  diferents  grups,  sobretot  la
intervenció  del  senyor  Lledó,  d'Esquerra  Republicana,  crec  que  faré  una  diferent
exposició.  Agrair-li  al  senyor  Rodrigo  la  confiança  que  ens  dóna,  entendre  el  vot
d'abstenció per la manca de temps que hagin pogut tenir els senyors de l'Entesa per
poder  analitzar  i  poder  veure  tota  la  documentació,  i  pel  que  fa  al  senyor  Lledó,
d'Esquerra Republicana, dir-li que entenc perfectament el seu plantejament des d'una
perspectiva  de  manca de  temps  o  de  documentació,  jo  no entraré  a  analitzar  les
causes, però sí el que li puc dir és que tota la resta no ho comparteixo absolutament
en res,  i menys amb vostè. Vostè que és un dels membres d'aquella entitat, de l'Ens
de Gestió del Medi Marí, en el qual s'ha parlat força vegades del concurs, s'ha parlat
de les característiques i s'ha parlat de força dels aspectes que vostè ha plantejat aquí.
Pel que fa als estudis, li falla la memòria, no em faci fer ara un recull que més d'una
vegada li puc explicar fil per randa com ha funcionat, i que sap perfectament que estan
a la seva disposició tant a l'Àrea del GIS com a l'Àrea de Medi Ambient. De la mateixa
manera que sap perfectament que estan grafiats  en els plànols no actuals,  en els
anteriors, de 2011 i de 2012, en el Pla d'Usos i vostè els pot mirar, em sembla que no
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només en paper sinó també, crec recordar, dins la pàgina web, però no hi vull entrar a
plantejar  detalls.  Vostè  ha  plantejat  una  problemàtica  d'un increment  de  31  boies,
escolti,  si  aquí hi  ha un paradigma d'incompliment  del nombre de boies que s'hagi
pogut donar en un concurs públic de les boies aquí a Palafrugell, és el concurs que va
fer vostè a l'any 2009, en el qual, per art de màgia, vostè reduïa un 10%, i quina va ser
la sorpresa, que l'increment es va produir fins a l'estiu de 2011, al voltant d'un 35 –
40% i escaig, de l'increment de nombre de boies, jo no sé vostè quina credibilitat té per
venir aquí a demanar un control, quan l'únic regidor i govern que ha establert control
sobre el nombre de boies, els àmbits, els camps i la formalització dels processos de
reducció d'aquests camps de boies, d'aquests números del plec de condicions que
recordo que va redactar vostè eren posades allà, ha estat el regidor que li està parlant.
Pel  que  fa  a  algunes  de  les  característiques  que  vostè  ha  esmentat,  de  l'estudi
financer, té a la seva disposició al senyor Interventor i sap que li explicarà amb tot tipus
de detall,  com i  de quina manera s'ha arribat a aquests números. Pel  que fa a la
problemàtica que vostè plantejava en relació, no només a l'increment del nombre de
boies, sinó a alguns dels aspectes que feien referència a tot allò que era el concepte
de lliure concurrència,  m'ha semblat  interpretar.  És a dir,  en el  plec de condicions
tècniques,  vostè  interpreta  una  difícil  compaginació  de  la  legalitat  en  relació  a  un
procés de discriminació, no sé si ha estat aquesta la paraula que vostè plantejava,
però  en  relació  a  un  filtre  previ  pel  que  fa  referència  a  l'accessibilitat  i  la  lliure
concurrència  de  tothom en  aquest  plec  de  condicions.  Li  torno  a  repetir,  si  vol  li
recupero el plec de condicions de l'any 2009. i veurà allà on es produïen i en quins
termes de produïen tots els aspectes relacionats amb la lliure concurrència, no crec
que vostè tingui i hagi de portar aquí al ple, aquesta fórmula que no li acaba d'agradar
aquest sistema, quan sap que de sistemes no n'hi ha gaires, i de fórmules, les que
vostè plantejava a l'any 2009, no servien per res, i la mostra és que sap perfectament,
hi  va haver una sentència, que ens va dir  com i de quina manera havíem de tirar
endavant el futur concurs, per tant, si vol després en podrem seguir parlant, però crec
que ha quedat ben clar que no puc compartir bona part del seu plantejament. Ja li he
dit, estic d'acord amb el seu plantejament inicial pel que fa referència a la manca de
temps per poder-se mirar aquest plec de condicions, però crec que no ha estat prou
generós i prou rigorós amb l'anàlisi i amb la crítica que ens ha fet a aquest plec de
condicions, i em deixi dir-li que de vostè, el seu grup ha tingut responsabilitats amb la
redacció de l'anterior plec de condicions, no n'esperava aquest sentit del seu vot.

- senyor Lledó: Entenc senyor Rangel que el tema de la credibilitat és un tema que no
sé si era en els termes que s'hauria d'haver expressat vostè, perquè per ser creïble
també vostè ha de començar per presentar la documentació, cosa que no ha fet, per
tant, jo entenc que aquí, si algú falta a la manera de fer, les formes, són vostès, en
aquest cas.
Quan vostè parla de l'anterior plec, és evident que nosaltres érem el govern i nosaltres
varem ser els que el varem redactar, evidentment aquest regidor hi pot haver tingut
alguna influència o potser no hi va tenir la que li hauria agradat, però és evident que
aquell plec és el que es va aprovar i per tant, nosaltres és amb el que varem treballat,
però jo crec que el que toca ara és que vostès governen, crec que ara no toca parlar
de si l'any 2009 es va fer o es va dir, perquè jo crec que el que s'ha de fer és avançar
en el temps, i nosaltres el que li hem fet són aportacions en relació a temes que ens
han sorgit, vostè el que hem pogut veure del plec que ens ha fet arribar. Jo entenc que
hi ha alguns termes que vostè s'hi pugui sentir  incomode, però la gran part de les
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preguntes que aquí li traslladem, són inquietuds, que jo crec que es poden resoldre de
manera correcta, i quan vostè parla de credibilitat, fer tres reunions de l'Ens de Gestió
del Medi Marí per encara aprovar els estatuts, jo entenc que no és anar a la velocitat
que li  tocaria anar, perquè, evidentment, quan es va fer, quan es va idear l'ens de
Gestió del Medi Marí, era perquè el plec de condicions fos redactat, o com a mínim ja
es tinguessin les aportacions de les persones que intervenen i també de les persones
que potser no hi intervenen directament perquè no exploten aquests serveis, però sí
que tenen alguna cosa a dir, com són les Entitats de custòdia, les entitats ecologistes.
Jo entenc que vostè no fa aquesta gestió, no fa la gestió d'obrir aquests plecs a més
gent, i que quan algú li posa en dubte alguna de les coses, se sent incòmode, per tant,
nosaltres no li havíem manifestat anteriorment, però jo crec que el nostre vot no era el
vot contrari, sinó que el nostre vot era l'abstenció i continuarà essent el mateix, tot i
que hàgim pogut tenir aquesta pugna dialèctica.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que s’ha de sotmetre a autorització el servei del camp de boies i de l’explotació
dels serveis de temporada que s’estableixin a les platges i zona marítim terrestre de
Palafrugell, l’explotació dels quals correspon a l’Ajuntament per concessions atorgades
per  ordre  ministerial  o  per  cessió  de  l’Administració,  d’acord  amb  el  que  disposa
l’article  53 de la  Llei  22/1988,  de 28 de juliol,  de Costes,  i  111 del  Reglament  de
Costes.
 
Atès que l’ús privatiu que no comporta la transformació o la modificació del domini
públic resta subjecte a l’atorgament d’una llicència d’ocupació temporal, d’acord amb el
que estableix l’article 57.2 del Reglament de patrimoni dels ens locals (RPC), en la
seva nova redacció introduïda pel Decret 144/1994, de 14 de juny, i article 92.3 de la
Llei 30/2003 de Patrimoni de les Administracions Públiques.
 
Atès  que  les  autoritzacions  s’han  d’adjudicar  mitjançant  licitació  d’acord  amb  els
articles 57.3 i següents del Reglament de patrimoni dels ens locals (RPC) i amb la
normativa  reguladora  de  patrimoni  de  les  Administracions  Públiques,  donant
compliment als principis de publicitat, transparència i lliure concurrència.
 
Atès que, havent estat redactat per les àrees de Serveis Municipals i de Secretaria el
Plec de clàusules econòmico-administratives i jurídiques generals reguladores de la
licitació  per  a  l’atorgament  d’autoritzacions  municipals  referents  a  la  instal·lació,
manteniment  i  retirada  d’elements  de fondeig  (boies),  a  les  platges  dels  nuclis  de
Calella de Palafrugell,  Llafranc i  Tamariu,  així  com els serveis de temporada a les
platges, procedeix en el present estat aprovar el Plec de clàusules d’explotació i, a la
vegada, convocar la licitació pública per a l’adjudicació, procediment que s’ha d’ajustar
a les normes generals de patrimoni.
 
Atès que la  competència  per  a  l’aprovació  dels  plecs  de clàusules  administratives
generals resta atribuïda al Ple de la Corporació, d’acord amb l'article 66 del Reglament
de Patrimoni dels Ens Locals.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
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Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  dels
senyors  Gòmez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU)  i  el  senyor
Rodrigo (PP),  total  dotze vots a favor;  i  les abstencions dels  senyors  Sabrià,  Vilà,
Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i el senyor Genover
(Entesa), total set abstencions:

Primer.- Aprovar el Plec de clàusules econòmico-administratives i jurídiques generals,
que s’adjunta a la proposta, regulador de la licitació per a l’atorgament d’autoritzacions
municipals amb vista a la instal·lació, manteniment i retirada d’elements de fondeig
(boies),  així  com els serveis  de temporada a les platges dels nuclis de Calella  de
Palafrugell,  Llafranc i Tamariu; i  disposar-ne l’exposició al públic per un període de
trenta (30) dies hàbils als efectes, si s’escau, de presentació de reclamacions, d’acord
amb el previst en l’article 66 del Reglament de patrimoni dels ens locals (RPC). La
tramitació de l’expedient de contractació serà ordinària.
 
Segon.- L’autorització d’explotació dels serveis i aprofitaments comprendrà les quatre
temporades de 2013-2016.
 
El tipus de licitació mínim i les condicions econòmiques s’estableixen en la clàusula VII
del Plec, d’acord amb la situació i el tipus d’instal·lació.
 
Tercer.- Convocar  licitació  per  procediment  obert,  per  a  l’adjudicació  de  les
autoritzacions municipals suara esmentades, i disposar la publicació dels anuncis de
licitació  en el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de Girona (BOP),  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament i en el perfil del contractant.

5.-  REVISIÓ  PADRÓ  MUNICIPAL  D’HABITANTS:  1  DE  GENER  DE  2012.-
Aprovació.-

Atès el contingut del Reial Decret 1697/2012, de 21 de desembre (BOE 29.12.2012),
pel que es declaren oficials les xifres de població resultants de la revisió del Padró
Municipal, referides a l’1 de gener de 2012.
 
Atès el que disposa la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Regim
Local i el Reglament de població i demarcació territorial dels Ens Locals (article 82 i
següents del Reial Decret 1690/1986, modificat pel Reial Decret 2612/1996).
 
Atès que l’Institut Nacional d’Estadística ha comunicat a l’Ajuntament de Palafrugell la
xifra  de 22.880 habitants,  a  Palafrugell,  amb efectes  1  de gener  de  2012,  el  que
representa un increment, en relació a l’1 de gener de 2011, de 64 persones (22.816). 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar, amb efectes 1 de gener de 2012, les dades de revisió del Padró
Municipal d’Habitants de Palafrugell: 22.880 habitants, el que representa un increment,
en relació a l’1 de gener de 2011, de 64 persones (22.816).
 
Segon.- Notificar el present acord a l’Àrea del Padró d’Habitants de l’Ajuntament de
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Palafrugell.

6.-  CONTRACTE  ADMINISTRATIU  DE  SERVEIS  DE  MANTENIMENT  I
CONSERVACIÓ DE LA JARDINERIA MUNICIPAL.- Adjudicació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que d'aquest tema també se n'havia parlat una
mica a les diferents comissions, aquesta vegada se n'havia perlat amb un cert grau
d'indefinició que fins avui aquesta tarda no ha tingut la darrera de les informacions.
Tant a les comissions com a la Junta de Portaveus es va plantejar que estem davant
d'un plec de condicions que ja tenim pendent d'adjudicar des de fa varis mesos, i que
atès que hi ha hagut un recurs que s'ha portat a l'Òrgan administratiu de recursos
contractuals de Catalunya, estàvem pendents i no sabíem molt bé quina podia ser, i
els serveis jurídics no ens acabàvem de definir, una mica quina podia ser la sortida
que podien donar atès que l'empresa adjudicatària havia presentat la seva renuncia i
ens estava dient que tenia certs problemes de tipus econòmic per seguir exercint les
tasques  que  feia,  i  tal  com us  havíem informat,  la  solució  que  s'havia  pactat  era
inicialment  plantejar  una  fòrmula  d'acord  amb  l'empresa  adjudicatària  que  havia
guanyat  el  concurs,  en  el  qual  ella  renunciava,  en  el  cas  que  aquest  Òrgan
administratiu  de  recursos  contractuals  de  la  Generalitat,  ens  digués  alguna  cosa
contrària a aquest concurs, ella acceptava renunciar a qualsevol tipologia de demanda
o de recurs en relació als seus drets, per tant, semblava que avui portaríem l'acord en
aquesta línia, i la sorpresa ha sigut aquesta tarda, quan des d'Intervenció ens han fer
arribar  un  correu  en  el  quals  se'ns  deia  que  l'Òrgan  contractual  havia  dictat  ja
sentència  i  havia  emès  un  informe  favorable,  desestimant  el  recurs  del  gremi  de
jardineria i donant-nos la raó perquè poguéssim tirar endavant el concurs. Per tant, el
que fem ara ja és treure les condicions que hi havia, només relacionades en el cas que
això fos amb negatiu i passem a aprovar l'adjudicació a l'empresa que inicialment era
la qua havien d'adjudicar, que és l'empresa CESPA, la que havia fet la millor oferta, i
que tot i  que s'havien presentat dues ofertes, una no era vàlida perquè no tenia la
documentació suficient, i per tant, esperem que aquesta vegada puguem reeixir amb
aquest  concurs  de  manteniment  i  conservació  de  la  jardineria  en  el  municipi  de
Palafrugell. Dir també que, igual com estava previst, començarà la seva efectivitat de
treball a partir del dia 1 de març.

- senyora Recio: Només exposar que ens hauria agradat que si aquesta notícia l'han
conegut abans del Ple, ens ho haguessin fet saber també a nosaltres abans del Ple.

- senyor Fernàndez: Jo me n'he assabentat a les set de la tarda.

- senyora Recio: A les set de la tarda ja molts de nosaltres érem per aquí, no costava
res comentar-ho.

-  senyor  Vilà:  Bé,  felicitar-nos  que  una  empresa  hagi  volgut  concursar  en  aquest
concurs  que  havia  quedat  una  mica  renunciat,  encara  que  lamentem  perdre  les
adjudicacions a empreses de Palafrugell, tot i que els treballadors continuaran essent
els mateixos, de Palafrugell, i també és interessant.
Llavors, hi ha una sèrie de millores que ha proposat l'empresa, com canviar la gespa
per  gramínies  de  baix  consum  hídric,  eliminació  i  substitució  de  les  al·lòctones,
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ampliació dels sensors de pluja, que tot això ja havíem començat, en l'anterior mandat,
a  impulsar  tot  aquest  tipus  de  gestió,  campanyes  de  sensibilització...  Però  ens
agradaria que quan l'empresa comencés,  caldria si  poguessin aportar  un calendari
d'aquestes actuacions. Sé que es poden fer durant els quatre anys més dos, que ho
poden fer  durant  tot  aquest  termini,  però estaria  bo conèixer  el  calendari  de  totes
aquestes millores, com les pensen aplicar. El mostre vot serà a favor.

- senyor Rangel: Una puntualització molt breu, de la mateixa manera que el que no hi
ha és un calendari, el que sí que hi ha és una despesa anual que es dedicarà a cada
un d'aquests conceptes, per tant el calendari ve prou marcat. Per exemple, eliminació
d'espècies invasores amb equips de treball, fins a un màxim anual de 4.000 euros,
això ja ens encarregarem que aquests 4.000 euros, cada any tinguin la seva despesa
prou clara,  així  com la  resta d'elements  que vostè ha plantejat.  De totes maneres
agrair-li també el sentit del vot.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

 
Atès que el Ple de l'Ajuntament del dia 30 d'octubre de 2012, va aprovar definitivament
els plecs de condicions que regien el contracte administratiu de servei de manteniment
i  conservació  de la  jardineria municipal,  iniciant-se el  procediment  administratiu  de
contractació.
 
Atès que dins del termini legal atorgat, han presentat oferta les empreses següents:

• CESPA JARDINERIA SL
• JUAN DOMINGO IRUELA LARA

 
Atès  que l'oferta presentada pel senyor Juan Domingo Iruela Lara ha estat exclosa,
per no haver presentat la classificació exigida en el plec de clàusules del contracte.

Atès l'informe emès el  dia 17 de gener de 2013,  per la Cap de l'Àrea de Serveis
Municipals   conforme  informa  favorablement  la  contractació  de  l'empresa  CESPA
JARDINERIA SL, i que literalment diu:
 
Vista la plica presentada per part de l´empresa CESPA JARDINERIA S.L per a optar al
servei  de  conservació  i  manteniment  de  la  jardineria  de  Palafrugell,  la  qual  s´ha
analitzat d´acord amb els criteris fixats al plec de clàusules administratives, la tècnica
sotassignant informa que la proposta s´ajusta a les condicions fixades al PCT, obtenint
una puntuació total de 68 /100 , la qual s´obtè d´acord amb el resum que es detalla a
continuació, i per tant proposo al Ple de la Corporació l´adjudicació d´aquest servei a l
´empresa esmentada:
 
.-Criteri oferta econòmica i Benefici Industrial : Puntuació 10 punts.
 
PREU IVA INCLÒS           439.465,67 €     2.056 % baixa

Zones Verdes manteniment 362.722,68 €

Zones Verdes neteja     51.299,13 €

Jardineres manteniment 23.706,14€
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Jardineres neteja 1.737,72 €

  

BENEFICI INDUSTRIAL 2,5%
 
.-Criteri preus unitaris :  Puntuació 3 punts
                            
PREUS UNITARIS (PEM , iva exclòs)
Encarregat                                        15,06 €/h
Oficial 1ª                                            14,41 €/h
Jardiner                                             13,70 €/h
Auxiliar jardiner                                 13,14 €/h
Peó                                                    12,43 €/h
Hora extra intersetmanal                   23,30 €/h
Hora extra cap setmana                    34,95 €/h
Camió                                                40,00 €/h.
 
10 % de descompte sobre el preu dels materials vegetals i maquinària del banc de
preus ITEC . 
 
.-Criteri propostes de millora:  Puntuació 25 punts
 
a.- Basades en la remodelació i millora dels jardins actuals :  
.-Substitució de gespes per gramínies de baix consum hídric , fins a un import anual
del material vegetal  de 2.000 € iva exclòs. Aquests treballs es faran dins d´horari de
brigada. 
-Implantació de paviments drenants en els escosells d´arbrat viari , fins a un import
anual del material de   3.000 € iva exclòs. Aquests treballs es faran dins d´horari de
brigada.
b.-Basades en l´eliminació d´espècies invasores i nova plantació .
.-Eliminació (tala i arrabassament) d´espècies invasores amb equips de treball externs,
fins a un import anual de 4.000 € iva exclòs.
.-  Substitució  d´espècies  invasores  fins  a  un  import  anual  del  material  vegetal  de
 4.750 € iva exclòs. Aquests treballs es faran dins d´horari de brigada
c.-Basades en millores en jardins actuals:
3.1.-Instal·lació de sensors de pluja amb mitjans externs al contracte, fins a un import
anual del material de  2.000 € iva exclòs.
3.2.-Incorporació de telegestió de reg fins a un import anual de 11.000 € iva exclòs i
amb mitjans externs al contracte.
  
d.-Basades en l´oferiment de material vegetal.  
.-Subministrament de flor de temporada fins a un import anual de 3.000 € iva exclòs.
.-Subministrament de mulch per un import anual del material vegetal de 4.000 € iva
exclòs.
e.-Basades en campanyes de sensibilització:
5.1.-Assessorament i suport en campanyes de sensibilització, fins a un import anual de
4.000 € iva exclòs.
 
 .-Criteri de gestió sostenible de restes vegetals: Puntuació 15  punts
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L´empresa  ofereix com a millora sense cost la trituració de totes les restes vegetals
mitjançant  una  biotrituradora   amb  exclusivitat  al  contracte  ,  model  Saelen  MV
Premium 29 DRI .
 
.-Criteri de proposta tècnica d´organització: Puntuació 18 punts
 
L’empresa  desplega  un  pla  anual  de  manteniment  per  tipologia  de
vegetació/plantacions.  A  partir  d’aquest,  el  municipi  el  subdivideix  en  4  zones
independents , Llofriu i platges i 3 sectors corresponents a la vila :
Llofriu i Platges: un equip format per un oficial + 1 peó + 1 auxiliar + camió basculant.
Vila, 3 sectors:  a cadascun d´ells hi assignen 1 oficial + 1 peó + vehicle piaggio  per a
desenvolupar els treballs de manteniment, excepte les segues de gespes , treballs que
es faran mitjançant un equip especialitzat  format per un oficial jardiner i un auxiliar de
jardineria + vehicle cabstar grua. 
Tots els equips són tutelats per l´encarregat del servei que es desplaçarà amb una
furgoneta.
A més, al llarg del servei es disposarà de 1.000 hores de suport de personal-alumnes
en pràctiques. 
Pel que fa al personal de direcció i suport, la proposta de Cespa estableix el següent:
-Gerent: 50 %, Cap de Serveis Jardineria 50 % , Tècnic en prevenció 20 %, Tècnic de
Qualitat 20 %, Administratiu 100 %.
 
El material proposat al servei del contracte és el següent :
1 plataforma de sega                         1 escarificador
5 tallagespes                                      1 motocultor
5 desbrossadores                               1 motoserra
5 tallabardisses                                  2 tisores pneumàtiques
2 retallabardisses de perxa                2 pistoles d´aplicació de fitosanitaris
5 bufadores                                        3 màquines d´aplicació d´herbicida
3 motxilles de tractaments                1 canó de tractaments
1 remolc                                            3 escales de trams
a més del petit material auxiliar necessari
 
L´empresa disposa d´altres vehicles i maquinària de reserva per a treballs específics,
com poden ésser l´esporga , o per a substitució en casos d´avaria.
Disposició de servei d´atenció d´urgències 24 hores.
Manteniment de jardineres serà executat per les brigades de cada sector.
 
Cada  furgoneta  anirà  equipada  amb  totes  les  eines  i  els  utensilis  necessaris  pel
correcte funcionament del servei.
 
.-Criteri proposta de lluita fitosanitària integrada: 5 punts 
 
L’empresa es compromet a portar a terme el  control  de les plagues mitjançant els
preceptes  de  la  lluita  integrada,  evitant  al  màxim  l´ús  d´insecticides,  però  sense
descartar-los. Els tractaments es faran de matinada o en horari nocturn. 
Els tractaments contra la plaga del morrut de les palmeres es faran per pulverització
de l´ull mitjançant perxa i a raó de tres tractaments anuals.
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El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Adjudicar  a  l'empresa  CESPA  JARDINERIA  SL,  amb  NIF:  B-9537701,
representada per la senyora Montserrat Farrerons Ballús, el contracte dels serveis de
manteniment  i  conservació  de  la  jardineria  municipal,  pel  preu  anual  total  de
439.465,67 € iva inclòs, desglossat com segueix:

Manteniment zones verdes:  362.722,68 €
Neteja zones verdes:              51.299,13 €
Manteniment jardineres:         23.706,14 €
Neteja jardineres:                     1.737,72 €

I amb les següents condicions:
 
1. El benefici Industrial serà del 2,5%.

2. Els preus unitaris, preus d'execució material, que regiran els serveis extraordinaris
seran els següents:

Encarregat                                        15,06 €/h
Oficial 1ª                                            14,41 €/h
Jardiner                                             13,70 €/h
Auxiliar jardiner                                 13,14 €/h
Peó                                                    12,43 €/h
Hora extra intersetmanal                   23,30 €/h
Hora extra cap setmana                    34,95 €/h
Camió                                                40,00 €/h.
 
10 % de descompte sobre el preu dels materials vegetals i maquinària del banc de
preus ITEC . 
 
3.  L´adjudicatari  complirà  amb  les  obligacions  que  fixa  el  Plec  de  Condicions
Tècniques i Administratives del servei.
 
4. El servei estarà composat per 12 treballadors procedents de l´actual contracta amb
les categories següents: 1 encarregat general, 4 oficials de 1ª jardiners i 7 auxiliars de
jardineria. A  més,  al  llarg  del  servei  es  disposarà  de  1.000  hores  de  suport  de
personal-alumnes en pràctiques. 
 
5. El servei es realitzarà amb els següents vehicles: 3 furgons tipus piaggio basculant
caixa oberta benzina, 1 furgoneta tipus kangoo combi o similar, 1 camió grua tipus
Nissan Cabstar  o  similar  caixa  oberta  basculant  (3.500  kg),  1  camió  caixa  oberta
basculant  i  plataforma,  tipus  Nissan Cabstar  o  similar  .  Les  eines  previstes  per  a
desenvolupar  els  treballs  són :  1  plataforma de sega model  Walker,  5  tallagespes
Honda RHR 536 HXE, 5 desbrossadores Stihl  PS 400 / FS 460, 5 retallabardisses
Stihl  HS  81R  i  Tanaka  THT  240  ,  2  retallabardisses  de  perxa  Stihl  HL  90  K,  5
Bufadores  Stihl  BR  550,  1  escarificador  Honda,  1  motocultor  Honda  F320,  4
motosserres Stihl MS 261 i MS 440, 2 tisores pneumàtiques Campagnolo, 2 pistoles d
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´aplicació  de  fitosanitaris  de  llarg  abast,  3  màquines  d´aplicació  d´herbicida,  3
motxil·les de tractament, 1 canó de tractaments, 1 remolc , 3 escales . A banda de la
maquinària grossa es disposaran de totes les eines i petit utillatge necessaris per a l
´execució del servei i de la maquinària de reserva per a cobrir possibles avaries, així
com també una plataforma per a la campanya d´esporga.
 
6. Les millores sense cost per l´Ajuntament seran  les següents :
.-Substitució de gespes per gramínies de baix consum hídric , fins a un import anual
del material vegetal  de 2.000 € iva exclòs. Aquests treballs es faran dins d´horari de
brigada. 
-Implantació de paviments drenants en els escosells d´arbrat viari , fins a un import
anual del material de  3.000 € iva exclòs. Aquests treballs es faran dins d´horari de
brigada.
.-Eliminació (tala i arrabassament) d´espècies invasores amb equips de treball externs,
fins a un import anual de 4.000 € iva exclòs.
.-  Substitució  d´espècies invasores fins  a  un import  anual  del  material  vegetal  de 
4.750 € iva exclòs. Aquests treballs es faran dins d´horari de brigada
.-Instal·lació de sensors de pluja amb mitjans externs al  contracte, fins a un import
anual del material de  2.000 € iva exclòs.
.-Incorporació de telegestió de reg fins a un import anual de 11.000 € iva exclòs i amb
mitjans externs al contracte.
.-Subministrament de flor de temporada fins a un import anual de 3.000 € iva exclòs.
.-Subministrament de mulch per un import anual del material vegetal de 4.000 € iva
exclòs.
.-Assessorament i suport en campanyes de sensibilització, fins a un import anual de
4.000 € iva exclòs.
 
7. El programa de tractaments contra plagues i malures es basa en la priorització de la
lluita biològica i el tractament contra la plaga del morrut en les palmeres s´executarà
per pulverització de l´ull tres cops a l´any. Els tractaments seran realitzats en horari
nocturn.
 
8.  Els  4  equips  proposats  estaran  sota  la  tutela  de  l´encarregat  i  d´un  tècnic
especialitzat.  El  servei  es  durà  a  terme  d´acord  amb  l´horari  establert  al  PC.  La
planificació anual dels treballs, la distribució anual de tasques i els models de partes
diaris,  previsions  diàries  i  setmanals  seran  consensuats  amb  l´Àrea  de  Serveis
Municipals. L´adjudicatari proposarà a l´Ajuntament la imatge corporativa dels equips
de treball i dels vehicles.
 
9. Els serveis d´emergències queden coberts les 24 h, 365 dies a l´any. L´adjudicatari
haurà de comunicar a l´Ajuntament els telèfons de contacte.
 
10.  L´adjudicatari  procurarà  pel  manteniment  de  l´inventari  i  d´acord  amb  el  PC
presentarà la seva revisió durant els tres primers mesos

Segon.-   La durada d’aquest contracte serà de quatre anys amb dues pròrrogues d'un
any (4+1+1). L'inici del contracte s'estableix a partir del dia 1 de març de 2013.

Tercer.- L'adjudicatari haurà de constituir una garantia definitiva de 18.159,73 euros,
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corresponents al 5% del preu d'adjudicació IVA exclòs.
 
Quart. Facultar el senyor Alcalde-President de la Corporació per a la signatura del
present contracte.

7.- PLA ESPECIAL DEL GARDEN JARDINS LLAFRANC, AL PARATGE DE ROS
LLUNY, AL TM DE PALAFRUGELL. Aprovació inicial.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  exposar  a  la  Comissió
Informativa  d'Urbanisme,  aquest  és  un  Pla  especial  en  sòl  urbanitzable,  de
desenvolupament de tot un procés en el qual finalment s'ha trobat un mecanisme de
normalitzar una situació d'un Garden que es localitza a la Y de la carretera que va a
Tamariu i al far de Sant Sebastià. Dóna la casualitat que dins de la seva parcel.la hi ha
dos nivells de protecció ben definits, la qual cosa ens fa plantejar en el seu document
d'aprovació  inicial,  algunes  esmenes  en  relació  a  com  i  de  quina  manera  ha  de
desenvolupar l'activitat, per tant, i tal com es va explicar a la Comissió Informativa, els
dos espais que queden delimitats, un amb protecció agrícola i l'altre amb protecció
especial, queden prou acotats en quant als usos, en un només s'hi podrà fer la part
purament  de plantació  i  a  l'altre  es podrà exercir  la  part  de comercialització.  Amb
aquest document i amb aquestes esmenes, en el cas que es compleixin, es podria
donar per normalitzada una situació urbanística que històricament ha generat  prou
inconvenients a l'Àrea d'Urbanisme de Palafrugell.

- senyora Recio: El grup de l'Entesa, com ja és habitual a les aprovacions inicials,
s'abstindrà.

-  senyor  Sabrià:  Per  informar-los  que  el  grup  d'Esquerra,  en  aquest  cas,  també
s'abstindrà. Ens preocupa sobretot la part est de les dues parcel.les, per tant, la que
forma part del Pla Especial de les Muntanyes de Begur. Ens genera molts dubtes el
projecte presentat, en aquest cas, que no s'adequa, tot i que se li ha demanat que es
variessin  molta  part  del  projecte  presentat,  el  que  faríem ara  seria  abstenir-nos  i
continuar estudiant per poder-li donar suport, si és el cas, a l'aprovació definitiva. 

- senyor Rangel: Només per matisar al senyor Sabrià, en el sentit que hi ha una petita
confusió. No està dins del Pla Especial, del PEIN Muntanyes de Begur, està dins del
Pla  especial  del  sistema  Costaner,  amb  categorització  de  C1.  Aquesta  és  la
diferenciació que ens permet donar resposta a una activitat que en el cas d'estar dins
del PEIN, per descomptat que tindria moltes més dificultats de desenvolupar aquest
Pla especial.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist  que en data  30 d’agost  de 2012,  amb registre  d’entrada núm.  11.826,  i  amb
diligència de certificat administratiu de 29 d’agost de 2012, va tenir entrada al Registre
General  de l’Ajuntament  una primera proposta de Pla especial  del  Garden Jardins
Llafranc, al Paratge de Ros Lluny, a Palafrugell, presentat pel senyor Oriol Sarasa i
Perpinyà, i  posteriorment, durant el mes de novembre passat, es va presentar una

Ple de 29 de gener de 2013 15



Ajuntament de Palafrugell

nova documentació amb la introducció d’unes esmenes puntuals requerides des de
l’Àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 10 de
desembre de 2012, on efectua les següents consideracions:
 
“.....
La finca objecte d’aquest Pla especial està situada al paratge de Ros Lluny, just a
l’encreuament de la carretera d’accés a Tamariu, i de l’encreuament d’aquesta amb la
que accedeix al far de Sant Sebastià. De fet, la finca queda partida per la carretera de
Llafranc, quedant una superfície de 3.149 m2 a l’est de la carretera, i una superfície de
940 m2 a l’oest.
 
El  POUM classifica aquests terrenys de sòl no urbanitzable i  qualifica de d1, zona
agrícola, la part de la finca situada a l’oest de la carretera, i de d1pe, zona agrícola de
protecció especial, la part situada a l’est de la carretera, essent aquesta última també
inclosa dintre de la categoria de C1 del Pla Director Urbanístic del Sistema Costaner.
 
L’objectiu d’aquest Pla especial és el de regular la implantació d’una activitat de centre
de jardineria, activitat que s’admet en sòl no urbanitzable d’acord amb la regulació de
l’article 48.1.d del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de
la Llei d’urbanisme, i l’article 47.6.a del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer, de modificació d’aquest Text refós.
 
El POUM de Palafrugell regula, a l’article 254, els usos admesos a la zona agrícola,
entre els quals s’hi contempla el centre de jardineria, si bé es limita a una superfície
màxima de fins  a 2.500.-  m2,  inclòs l’aparcament  i  els  serveis  necessaris  pel  seu
funcionament. 
 
Complementàriament, a l’article 270 de les normes del POUM es regulen les àrees de
protecció especial establint la possibilitat d’implantar hivernacles o d’altres elements
necessaris per a l’agricultura, fent constar que es determinaran mitjançant la figura
d’un  Pla  especial.  De  fet,  apareix  en  condicional  “si  l’Ajuntament  ho  considera
necessari”,  entenent-se  que  aquest  condicional  no  es  refereix  a  la  figura  del  Pla
especial sinó a la possibilitat d’implantació d’hivernacles. En aquest mateix article es
concreta  que  no  s’admet  l’ús  comercial  associat  als  hivernacles  o  centres  de
jardineria.
 
A la memòria del Pla especial es justifica el compliment de la limitació de la superfície
màxima de 2.500.- m2 pel fet que descompta de la superfície de la propietat la part
afectada per la zona de servitud de la carretera, amb la qual cosa, d’una superfície
total de 4.089.- m2 en comptabilitza, a efectes útils, 1.635.- m2.”
 
Atès  que,  a títol  de conclusió,  l’Arquitecte Municipal  considera que es pot aprovar
inicialment aquest Pla especial, però supeditant la continuació del tràmit d’aprovació a
la introducció de les següents observacions:
 

1. Caldrà adoptar un criteri més racional en el còmput de la superfície realment
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destinada a l’activitat, de manera que es pugui descomptar de la superfície de
la propietat l’afectació de carreteres, però no la franja de servitud de protecció
ja  que  en  aquesta  zona  s’hi  pot  exercir  l’activitat.  Resulta  contradictori  no
comptabilitzar la superfície però ordenar els espais i exercir-hi activitats. 

 
2. Cal donar rigorós compliment a l’article 270 de la normativa del POUM, que

estableix que no s’admet l’ús comercial associat als centres de jardineria i, per
tant, la zona que en el plànol 05, Condicions d’ordenació, es destina a la venda
de plantes, o bé s’hauria de suprimir o bé s’hauria de situar a la part oest, ja
que en aquesta zona la  qualificació  de d1 no té  la  limitació  de la  zona de
protecció especial regulada a l’article 270. Per tant caldria reordenar el conjunt
de  manera  que  a  la  zona  de  protecció  especial  només s’hi  contemplin  els
hivernacles i les plantacions, i a la zona agrícola concentrar-hi la resta d’usos,
com són els d’exposició, venda, acopis i d’altres. 

 
3. A la normativa caldrà aclarir que el conjunt de les edificacions s’ajusten a les

determinacions de l’article  241 de la  normativa,  concretant  si  són vivers  i/o
hivernacles i, per altre part, si són coberts i/o magatzems agrícoles. 

 
4. A  la  documentació  gràfica  caldrà  refondre  els  plànols  núm.  05,  condicions

d’ordenació,  06,  programa  funcional,  i  07,  qualificació  urbanística,  en  dos
plànols, un amb la zonificació, on caldrà deixar constància que es mantenen
vigents  les  qualificacions  urbanístiques  existents,  i  un  altre  d’ordenació  on,
entre  altres,  caldrà  definir  els  àmbits  de  les  possibles  implantacions  de  les
edificacions i les seves característiques concretes. 

 
5. Caldrà introduir  a l’expedient les mesures correctores a realitzar,  concretant

que s’ajusten a la unitat de paisatge en la que es troben, que és la UP-06,
Paratge de Ginestar – Ros Lluny, d’acord amb el que es recull a l’article 296 de
les normes del POUM. 

 
Atès que,  al  mateix  informe  s’indica  que  durant  el  període  d’informació  pública
d’aquest Pla   especial caldrà sol·licitar els respectius informes a la Secció d’Obres i
Vies  de  la  Diputació  de  Girona,  als  Serveis  Territorials  d’Agricultura,  Ramaderia,
Pesca, Alimentació i Medi Natural a Girona i a l’Àrea de Medi Ambient de l’Ajuntament.
 
Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 21 de gener de 2013.
 
Atès l’informe conjunt emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró
Val, i pel Secretari Accidental de l’Ajuntament, el senyor Pere Sala Cornell, en data 21
de  gener  de  2013,  on  manifesten  el  que  es  transcriu,  de  forma  extractada,  a
continuació:
 
“.....
La  redacció  d’aquest  Pla  especial  ve  motivada,  segons  manifesta  el  promotor  en
regular la implantació d’una activitat de centre de jardineria. 
 
L’article 67 i 68 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text
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refós de la Llei d’urbanisme, amb les modificacions introduïdes per la Llei 3/2012 de 22
de  febrer,i  l’article  92  del  Decret  305/2006,  de  18  de  juliol,  pel  qual  s'aprova  el
Reglament  de la Llei  d'urbanisme regulen les  condicions  per  a  elaborar  els  plans
especials urbanístics, els quals hauran d’incorporar la documentació escrita i gràfica
adequada  a  llur  naturalesa  i  finalitat,  d’acord  amb  el  que  disposa  l’article  94  del
Reglament.  En  qualsevol  cas,  hauran  de  contenir  una  memòria  descriptiva  i
justificativa de la necessitat o conveniència del pla i de l'ordenació que aquest preveu i
els plànols d'informació i d'ordenació que corresponguin.
 
El  pla especial  presentat conté la memòria justificativa,  les normes, els plànols i  la
documentació adequada als seus objectius, amb les consideracions que més endavant
es diran.
....”
 
Atès que  al  mateix  informe  conjunt  s’indica  que,  per  a  la  seva  tramitació  serà
d’aplicació el que es disposa a l’article 85 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost,
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per l’article 31 de la
Llei  3/2012,  de  22  de  febrer,  de  modificació  d’aquest  Text  refós,  on  es  regula  la
tramitació de plans especials en desenvolupament del pla general i que, d’acord amb
el que disposa l’article 80 del citat Decret legislatiu 1/2010, modificat per l’article 29 de
la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació d’aquest Text refós, l’aprovació definitiva
correspondrà a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona.
 
Atès que al citat informe de l’Assessora Jurídica Municipal i del Secretari Accidental de
la  Corporació,  s’efectuen una sèrie  de consideracions sobre  les  particularitats  que
concorren en aquest Pla especial, quina transcripció literal és la següent:
 
“.....
Independentment dels tràmits a què es troba subjecte la tramitació del Pla especial,
cal  tenir  en  compte  que el  mateix  es  pretén  desenvolupar,  en  part,  sobre  un  sòl
classificat com a no urbanitzable d1 de protecció especial. Les determinacions que la
normativa  urbanística  i  el  mateix  POUM  estableix  per  aquest  tipus  de  sòl  són
essencialment  restrictives i,  a  criteri  d’aquests  informants,  tal  i  com també informe
l’Arquitecte Municipal, cal que el pla que es presenta reordeni el conjunt de la proposta
de manera que a la zona de protecció especial només s’hi contemplin els hivernacles i
les  plantacions  i  a  la  zona  agrícola  concentrar-hi  la  resta  d’usos,  com  són  els
d’exposició, venda, acopis i altres. D’aquesta manera es donaria compliment a l’article
270 del POUM, que regula les àrees de protecció especial, en tant que estableix en el
seu apartat sisè, que diu:
 
Les condicions per a la implantació d’hivernacles, o d’altres elements d’edificació que
fossin  necessaris  per  a  l’agricultura,  sempre  que  afectin  a  àmbits  significatius  de
l’espai agrícola, es determinaran mitjançant la figura d’un pla especial, si l’Ajuntament
ho considera necessari.  No s’admet l’ús comercial associat als hivernacles o centres
de jardineria.
                                                  
A tot això, cal advertir que la normativa que regula aquest tipus de sòl no urbanitzable
de protecció especial  es troba determinada també pel  Pla Territorial  Parcial  de les
Comarques Gironines quines normes són d’aplicació directa i  executives i  prevalen
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sobre les del planejament territorial sectorial i urbanístic vigents en aquells aspectes en
què  siguin  més  restrictives  en  relació  amb  les  possibles  obres,  edificacions  i
implantació  d’activitats  que poguessin afectar  els  valors  del  sòl  que en motiven la
protecció. Els articles 2.6 i 2.7 d’aquest Pla estableixen les normes que han de regir
aquest tipus de sòl, i concretament, l’article 2.7 apartat cinquè disposa:
 
Les  edificacions  motivades  per  formes  intensives  d’explotacions  agrícoles  o
ramaderes,  com  també  totes  aquelles  altres  edificacions  i  activitats,  autoritzables
considerades del tipus B en l’apartat 3 de l’article 2.5 requereixen, per ser autoritzades,
la incorporació a l’Estudi d’impacte i integració paisatgística, que és preceptiu d’acord
amb el que disposen els articles 4.1 i 4.2 de les Directrius de paisatge per tractar-se
d’edificacions aïllades, d’un capítol que analitzi els efectes de la inserció de l’edificació
en l’entorn territorial i demostri la seva compatibilitat amb la preservació dels valors
que motiven la protecció especial d’aquest sòl, sens perjudici del que s’assenyala en
l’apartat 8.
 
Els nous elements d’infraestructures que s’hagin d’ubicar necessàriament en sòl de
protecció especial, com també la millora dels que hi ha en aquesta classe de sòl de
protecció especial,, han d’adoptar solucions que minimitzin els desmunts i terraplens, i
han d’evitar interferir els connectors ecològics, corredors hidrogràfics, i els elements
singulars del  patrimoni  natural  (hàbitats  d’interès,  zones humides i  espais  d’interès
geològic) i cultural. Quan el sòl de protecció especial es destini a activitats agràries,
caldrà adoptar també les solucions que minimitzin l’impacte a les explotacions agràries
i les seves infraestructures. L’estudi d’impacte ambiental, quan sigui requerit  per la
naturalesa de l’obra, ha de tenir en compte la circumstància de la seva ubicació en sòl
de  protecció  especial.  Quan  no  es  requereixi  l’estudi  d’impacte  ambiental,  és
preceptiva la realització, dins l’estudi d’impacte i integració paisatgística que disposen
els articles 4.1 i 4.2 de les Directrius de paisatge, d’una valoració de la inserció de la
infraestructura  en  l’entorn  territorial  que  expressi  el  compliment  de  les  condicions
esmentades sens perjudici del que s’assenyala a l’apartat 8.
 
En tot cas, en el sòl no urbanitzable qualificat de protecció especial són incompatibles
totes aquelles actuacions d’edificació o de transformació de sòl que puguin afectar de
forma clara els valors que motiven la protecció especial.
 
Cal que s’incorpori també en el Pla especial presentat l’Estudi d’impacte i integració
paisatgística que estableix el PTPCG. 
 
Així mateix, cal també fer menció que el Pla Director Urbanístic del Sistema Costaner,
en  el  seu  article  14.2.c)  estableix  que  per  a  l’autorització  de  les  construccions  i
edificacions de nova planta, inclosos els hivernacles, a que es refereixen els apartats
a)  i  b)  del  present  article,  caldrà elaborar  un estudi  paisatgístic  que haurà d’ésser
degudament informat per l’òrgan competent en matèria de paisatge.
 
Cal  que la  normativa  clarifiqui  també les  actuacions  que es  permeten  en la  zona
qualificada de d1 PE, zona agrícola de protecció especial, i donar compliment a allò
que disposa l’article 270 del POUM. Així mateix, pel que fa a la zona qualificada de d1
zona agrícola, caldrà seguir les determinacions que l’article 254 del POUM, respecte a
 usos admesos, així com la normativa establerta en els articles 241 del POUM, pel que
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fa a construccions agràries, 285, pel que fa a la regulació de tanques i 286, pel que fa
a rètols publicitaris en sòl no urbanitzable.
 
Cal tenir en compte també el compliment de la normativa que el POUM estableix en
l’art 296 i relatiu a la Unitat de Paisatge UP-6 “Paratge de Ginesta- Ros lluny” en la que
es troba inclosa la finca objecte d’aquest Pla especial classificada de categoria C. 
 
En aquest sentit, l’article 278 del POUM defineix que s’entén per unitats de paisatge i
disposa:
 
            Art. 278 Unitats de paisatge clau UP
 
Amb  la  denominació  d’unitats  de  paisatge  el  POUM  assenyala  àmbits  territorials
-paratges- en què, per les seves característiques fisiogràfiques, el paisatge assoleix
una identitat clarament perceptible i en els quals es proposa tractaments específics per
afavorir el manteniment dels seus valors o per a minimitzar els aspectes negatius de la
seva possible evolució.(...)”
 
L’article 279 del POUM quan estableix les diferents classificacions de les unitats de
paisatge defineix la categoria C com : “Unitats amb característiques i trets comuns en
la  regió  considerada.  Fruit  de  futures  intervencions  sobre  els  paratges
delimitats,aquesta classificació podrà variar”.
 
Tot  això,  sense  perjudici  de  l’informe  emès  per  l’arquitecte  municipal  i  de  les
consideracions que s’hi fan.
 
Dins l’aspecte procedimental, d’acord amb el que disposen els arts. 52 i 53 del Decret
legislatiu 2/2003 pel qual s’aprova el Text refós de la llei municipal i de règim local de
Catalunya, en relació a la Resolució de l’Alcaldia núm. 1493/2011, de 20 de juny, de
delegació  en  el  Ple  de  la  Corporació  de  la  facultat  d’aprovar  els  instruments  de
desenvolupament  del  planejament  general,  així  com  els  instruments  de  gestió
urbanística i els projectes d’urbanització, l’aprovació inicial i la provisional corresponen
al Ple, que haurà de prendre els seus acords per majoria simple, i l’aprovació definitiva
correspon a la Comissió Territorial d’Urbanisme, d’acord amb el que es determina a
l’article  80.c)  del  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei
d’Urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de Modificació d’aquest
Text refós.
 
Entre l’aprovació inicial i la provisional per part del Consistori, ha d’haver-hi un període
d’informació  pública  d’un  mes,  i  finalment  s’ha  de  fer  menció  expressa  que  la
competència  per  a  l’aprovació  definitiva  correspon  a  la  Comissió  Territorial
d’Urbanisme de Girona.
 
Així  doncs, previ  informe dels serveis tècnics,  la corporació municipal ha d’acordar
inicialment, si s’escau, l’aprovació del pla dins els seixanta dies següents a l’entrada
de l’expedient en el seu registre general.
.....”
 
Atès que, a títol de conclusió, l’Assessora Jurídica Municipal i el Secretari Accidental
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 de l’Ajuntament, atenent a la tramitació que preveu l’article 85 del Decret Legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat
per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació d’aquest Text refós, i d’acord amb el
que disposen els articles 52 i 53 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i la Resolució
de  l’Alcaldia  1493/2011,  de  20  de  juny  de 2011,  es  pot  acordar  l’aprovació  inicial
d’aquest  Pla  especial  del  Garden  Jardins  de  Llafranc,  al  Paratge  Ros  Lluny,  de
Palafrugell,  si  bé  aquesta  aprovació  inicial  es  condiciona  al  compliment  de  les
consideracions que s’estableixen al citat informe i que consisteixen en:
 
1.- Que s’incorpori  a l’esmentat Pla, l’Estudi d’impacte i  integració paisatgística, de
conformitat  preveu  el  Pla  Territorial  Parcial  de  les  Comarques  Gironines  i  el  Pla
Director  del  Sistema Costaner,  que haurà de ser  degudament  informat  per l’òrgan
competent en matèria de paisatge.
 
2.-  Que  es  clarifiqui  i  reordeni  el  conjunt  de  la  proposta,  adequant  el  Pla  a  les
actuacions  que  es  permeten  en  la  zona  qualificada  de  d1  PE,  zona  agrícola  de
protecció  especial,  i  es  doni  compliment  a  les  determinacions  de  l’article  270  del
POUM,  en  tant  que  aquest  expressament  prohibeix  l’ús  comercial  associat  als
hivernacles o centres de jardineria. Així mateix, que es tingui en compte i s’adeqüi a la
normativa establerta per a l’àmbit de la Unitat de Paisatge UP-6 en la que es troba
inclosa la finca, en el ben entès que en el sòl no urbanitzable qualificat de protecció
especial són incompatibles totes aquelles actuacions d’edificació o de transformació de
sòl que puguin afectar, de forma clara, els valors que motiven la protecció especial.
 
3.- Que es doni compliment a les determinacions que l’article 254 del POUM disposa
respecte a usos admesos en zona qualificada de d1 zona agrícola, així com també
respecti  les  determinacions  establertes  a  l’article  241  del  POUM,  pel  que  fa  a
construccions agràries, a l’article 285, pel que fa a la regulació de tanques, i l’article
286, pel que fa a rètols publicitaris en sòl no urbanitzable.
 
4.- Que s’introdueixin les observacions i consideracions detallades en l’informe emès
per l’Arquitecte municipal en data 10 de desembre de 2012, així com totes aquelles
que es puguin derivar dels informes que es dictin pels organismes corresponents.
 
Atès que, finalment, manifesten que aquest Pla especial s’ha de sotmetre a informació
pública pel termini d’un mes mitjançant anunci en el Butlletí oficial de la província i en
un dels diaris de més divulgació en l’àmbit municipal, a fi que qualsevol persona que
ho desitgi pugui examinar-lo i adduir, durant el termini esmentat, totes les al·legacions
o observacions que consideri oportunes i que, simultàniament al tràmit d’informació
pública,  caldrà  sol·licitar  els  respectius  informes  a  la  Secció  d’obres  i  vies  de  la
Diputació  de  Girona,  als  Serveis  Territorials  d’Agricultura,  Ramaderia,  Pesca,
Alimentació i Medi Natural a Girona i a l’Àrea de Medi Ambient de l’Ajuntament així
com a tots aquells organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, els
quals l’han d’emetre en el termini d’un mes, llevat que una disposició n’autoritzi un de
més llarg.
 
Atès el que determina la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de
3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  d’urbanisme,  pel  que  fa  al
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compliment de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  dels
senyors  Gòmez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU)  i  el  senyor
Rodrigo (PP),  total  dotze vots a favor;  i  les abstencions dels  senyors  Sabrià,  Vilà,
Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i el senyor Genover
(Entesa), total set abstencions:

Primer.- Aprovar inicialment el Pla especial del Garden Jardins Llafranc, al Paratge de
Ros Lluny, a Palafrugell, presentat pel senyor Oriol Sarasa i Perpinyà, supeditant la
continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les observacions recollides als
informes respectius emesos per l’Arquitecte Municipal,  el senyor Jordi  Font Bel,  en
data 10 de desembre de 2012, i per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia
Giró Val, i pel Secretari Accidental de la Corporació, el senyor Pere Sala Cornell, en
data 21 de gener de 2013, transcrites íntegrament en aquest mateix acord, i a les que
es puguin derivar del període d’informació pública i dels diversos informes a incorporar
a l’expedient. 
 
Segon  .-   Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes,  amb  la
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia difusió a la
província, la seva col·locació al Tauler d’edictes de l’Ajuntament, i la inserció d’aquest
edicte al web municipal (www.palafrugell.cat) acompanyat d’una còpia del pla especial
objecte d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per mitjà telemàtic. 
 
Tercer.- Notificar  aquest  acord  al  senyor  Oriol  Sarasa  Perpinyà,  que  actua  en
representació de la propietat, i al tècnic redactor d’aquest Pla especial, a fi que durant
el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la recepció de la notificació
d’aquest  acord,  puguin  formular  les  al·legacions  o  observacions  que  considerin
oportunes.
 
Quart.- Notificar aquest acord a la Secció d’Obres i Vies de la Diputació de Girona, als
Serveis  Territorials  d’Agricultura,  Ramaderia,  Pesca,  Alimentació  i  Medi  Natural  a
Girona i a l’Àrea de Medi Ambient de l’Ajuntament, als quals es farà tramesa d’un
exemplar d’aquest Pla especial perquè puguin emetre els corresponents informes.

8.-  DECLARACIÓ  DE  PARCEL•LA  SOBRERA,  DESAFECTACIÓ  I
IMMATRICULACIÓ,  A  LA  URBANITZACIÓ  AIGUA  GELIDA,  A  TAMARIU.
Aprovació.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que aquest és un procés de seguiment formal de
la  propietat  d'una  parcel.la  en  la  qual  el  planejament,  donades  les  seves
característiques  d'inutilitat  de  vial,  que  és  la  que  estava  grafiada  a  l'anterior
planejament, li va eliminar la classificació i en aquests moments el que fem és trobar
tots  els  casos per  arribar  a  poder  declarar  aquesta parcel.la,  per  ser  propietat  de
l'Ajuntament i després poder-la valorar econòmicament en relació als propietaris veïns
per veure si la volen comprar, posar-la a disposició per poder-la vendre.
Vull fer esment a què Aigua Xelida és una urbanització una mica complexa en relació a
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la distribució dels espais públics i privats, sobretot pel que fa referència a les zones
verdes i que l'orografia permet una distribució de carrers que a les parts que donen a
façana hi ha els habitatge,s i a les parts interiors hi ha les zones verdes privades i a la
part central una zona verda pública envoltada de zones verdes privades, que fa que
sigui un ús general molt difícil de poder acceptar. Algunes d'elles encara tenen una
certa necessitat i utilitat en relació a una vialitat interior, per passar d'un carrer a l'altre,
per poder anar baixant de dalt fins a baix, o comunicar algun camí de ronda, etc, però
n'hi  ha  algunes  altres,  que  el  planejament  ja  de l'any  2007,  el  que  va  fer  va  ser
eliminar-ne la classificació de vials, i ara en aquests moments anirem assistint a un
petit procés en el qual anirem declarant aquestes parcel·les sobreres, desafectacions i
immatriculacions,  per  poder,  després,  declarar  la  seva  propietat,  per  part  de
l'ajuntament i  poder-les posar a  la venda.  Aquest  és una mica el  procés que avui
portem al plenari.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el Ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el dia 14 de novembre de 1984, va
acceptar la cessió dels terrenys qualificats com a sòl públic del polígon Ub 2.11 i del
subpolígon Ub 2.10 a), efectuada per la societat Aigua Gelida, S.A. 
 
Atès que la societat Aigua Gelida, S.A. va atorgar acta de cessió de terrenys en data 6
de desembre de 1985, per mitjà de la qual la societat Aigua Gelida, S.A. va cedir a
l’Ajuntament de Palafrugell els terrenys de cessió obligatòria i gratuïta, qualificats com
a sòl públic, del polígon Ub 2.11 i del subpolígon Ub 2.10 a), consistents en 87.941
m2, d’acord amb els quaranta-tres folis que s’acompanyaven, on consta la descripció i
emplaçament dels passos de vianants, zones verdes i zones d’equipaments i dintre de
la  qual  s’efectuava  la  cessió  de  sòl  públic  descrit  com  a  parcel·la  20,  amb  una
superfície total de 388 m2, part de la qual és objecte ara d’aquest procediment.
 
Atès que l’esmentada acta de cessió va quedar inscrita en el Registre de la Propietat
de Palafrugell per nota al marge de la inscripció 3ª de la finca registral 5.592, al foli
237, del llibre 278 de Palafrugell, al tom 2.212, i per nota al marge de la inscripció 1ª
de la finca 2.544, al foli 148, del llibre 57 de Palafrugell, al tom 1.578, en data 15 de
maig de 1986, a favor de l’Ajuntament de Palafrugell. 
 
Atès que el POUM de Palafrugell, aprovat definitivament per la Comissió Territorial
d’Urbanisme de Girona en sessió celebrada el dia 2 d’octubre de 2006, i publicat en el
DOGC de data 3 d’abril  de 2007, va desqualificar part de la finca objecte d’aquest
procediment,  atès la innecessarietat  del  vial  públic  a l’emplaçament  on es situava,
quedant com un sobrant de via pública. 
 
Atès  que els propietaris confrontants han expressat la possibilitat d’adquirir aquesta
porció de sobrant de vialitat pública.
 
Atès que a efectes de poder tramitar aquest expedient de desafectació i declaració de
parcel·la  sobrera,  cal  definir  prèviament  la  descripció  física,  límits  i  superfície  del
terreny afectat,  atès que cal  sol·licitar  la  seva immatriculació  com a finca registral
independent, amb la següent descripció:
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Descripció:
 
Tros  de  terreny  de  forma  allargada  i  irregular  amb  una  superfície  segons  recent
medició de cent quaranta-tres metres amb setanta-vuit decímetres quadrats (143,78
m2),  situat  transversalment  dividint  les  parts  posteriors  de dues  finques,  una amb
façana al carrer de la Cova del Bisbe i l’altra amb façana al carrer de Sa Roncadora, a
la  urbanització  Aigua Xelida,  a  Tamariu,  terme municipal  de  Palafrugell.  Llinda;  al
Nord, amb finca propietat del senyor Jean Paul Henri Andrivet i de la senyora Valerie
Marie Andree Grezaud; al Sud, amb finca propietat del senyor Xavier Françoise Yvon
Pauwels i  de la  senyora Sophie Lydie Vandeven;  a l’Est,  amb zona verda pública
(aLP); i a l’Oest, amb pas públic de vianants. 
  
Atès el contingut de l’informe emès pel secretari en data 17 de desembre de 2012.
 
Atès el contingut de l’informe emès per l’arquitecte municipal en data 18 de desembre
de 2012.
 
Atès  el  contingut  dels  articles  199 i  206 de la  Llei  hipotecària,  Text  refós  segons
Decret de 8 de febrer de 1946.  
 
Atès el contingut de l’article 12 del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat pel
Decret 336/1988, de 17 d’octubre, el qual estableix que són parcel·les sobreres les
porcions de terreny propietat dels ens locals que per la seva reduïda extensió, forma
irregular o emplaçament, no són susceptibles d’ús adequat. 
 
Atès, així mateix, que d’acord amb el contingut de l’article 12.2 del mateix Reglament
de patrimoni  dels ens locals,  aprovat  pel  Decret 336/1988,  de 17 d’octubre,  no és
necessari la tramitació d’un expedient de qualificació jurídica, quan l’alteració deriva
expressament o implícitament de l’aprovació d’un pla d’ordenació urbana.
 
Atès el contingut dels articles 26, 40 i 44 del Reglament de patrimoni dels ens locals,
aprovat pel Decret 336/1988, de 17 d’octubre
 
Atès  el que estableix l’article 88 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim
jurídic  de  les  administracions  públiques  i  del  procediment  administratiu  comú,
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener.
 
Atès que l’adopció de l’acord correspon al Ple municipal, d’acord amb l’article 52.2.l
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
Municipal i de règim Local de Catalunya.
 
Atès el contingut de l’informe de la Comissió Informativa d’Urbanisme, Pla de Barris,
Obres Públiques, Serveis Municipals i Medi Ambient, emès en data 21 de  gener de
2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Declarar com a parcel·la sobrera la finca que es descriu tot seguit:
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Descripció:
 
Tros  de  terreny  de  forma  allargada  i  irregular  amb  una  superfície  segons  recent
medició de cent quaranta-tres metres amb setanta-vuit decímetres quadrats (143,78
m2),  situat  transversalment  dividint  les  parts  posteriors  de dues  finques,  una amb
façana al carrer de la Cova del Bisbe i l’altra amb façana al carrer de Sa Roncadora, a
la  urbanització  Aigua Xelida,  a  Tamariu,  terme municipal  de  Palafrugell.  Llinda;  al
Nord, amb finca propietat del senyor Jean Paul Henri Andrivet i de la senyora Valerie
Marie Andree Grezaud; al Sud, amb finca propietat del senyor Xavier Françoise Yvon
Pauwels i  de la  senyora Sophie Lydie Vandeven;  a l’Est,  amb zona verda pública
(aLP); i a l’Oest, amb pas públic de vianants.   
 
Segon.- Desafectar de la qualificació jurídica de bé de domini afecte a l’ús públic la
finca  descrita  al  punt  primer  d’aquest  acord,  passant  a  tenir  naturalesa  de  bé
patrimonial.
 
Tercer.- Modificar l’Inventari de béns municipals de l’Ajuntament de Palafrugell afectes
al domini públic/serveis públic, en relació a la finca descrita en el punt primer d’aquest
acord, que deixarà de formar-ne part com a bé de domini públic, passant-ne a formar
part com a bé patrimonial a la fitxa número 300.  
 
Quart.- Sol·licitar  al  senyor  registrador  del  Registre  de  la  Propietat  de  Palafrugell
l’anotació marginal de la modificació de la qualificació jurídica dels cent quaranta-tres
metres amb setanta-vuit decímetres quadrats (143,78 m2), destinats a vialitat pública,
al marge de la inscripció 3ª de la finca registral 5.592, al foli  237, del llibre 278 de
Palafrugell, al tom 2.212, i al marge de la inscripció 1ª de la finca 2.544, al foli 148, del
llibre 57 de Palafrugell al tom 1.578, i així mateix sol·licitar al senyor registrador del
Registre de la Propietat de Palafrugell  la  immatriculació a nom de l’Ajuntament de
Palafrugell de la finca descrita en el punt primer, com a finca patrimonial sobrant que
és, a efectes de la seva posterior venda directa a la propietat confrontant.
 
Cinquè.- Facultar àmpliament a l’Alcalde President, el senyor Juli Fernández Iruela, i
subsidiàriament el Tinent d’Alcalde o Regidor en qui delegui, o el que exerceixi les
seves funcions, per a la formalització de tots els documents, així com per a portar a
terme totes les actuacions que es derivin de l’execució d’aquest acord.

9.- SOL.LICITUDS PRESENTADES PER GARATGE NOU SA I PER ARRELS CT
FINSOL  SA  (GRUP  BBVA),  DEMANANT  AMPLIACIÓ  DE  TERMINI  PER  A
L'APORTACIÓ  DE  LES  GARANTIES  PER  DONAR  COMPLIMENT  A  L'ACORD
D'APROVACIÓ  DEFINITIVA  EL  PLA  PARCIAL  DEL  SECTOR  SUD  1.10,  CA
L'OLEGUER, A PALAFRUGELL.- a) Denegació.- b) deixar sense efecte l'acord del
Ple Municipal de 27.05.2009, d'aprovació definitiva del Pla parcial del sector SUD
1.10 Ca l'Oleguer.-

S'acorda deixar sobre la taula aquest assumpte de l'ordre del dia de la sessió.-

10.-  MOBILIARI  PER  AL  CENTRE  D’ACOLLIDA  TURÍSTICA  (CAT),  A
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PALAFRUGELL, INCLÒS EN EL PLA ÚNIC D’OBRES I SERVEIS DE CATALUNYA,
ANY 2011. Acceptació de les ajudes. Aprovació.-

Intervé el senyor Gòmez manifestant que avui portem a aprovació l’acceptació de les
ajudes que aniran destinades al mobiliari del CAT, per un import de 19.063,22€. Un
pas  més  en  la  preparació  de  l’espai  que  ha  d’esdevenir  la  oficina  de  turisme de
referència  del  municipi.  Un  dels  primers  passos  va  ser  incloure  en  el  PUOSC
l’adequació de l’entorn i dels seus accessos. Una qüestió imprescindible, si tenim en
compte que es tracta d’un espai que ha d’absorbir un important flux de visitants i que
no tenim constància que hagués estat prevista anteriorment. 
D’altra  banda,  després de diferents gestions amb el  Departament  de Governació  i
Relacions Institucionals se’ns ha permès tramitar la inclusió del mobiliari en el Pla únic
d’obres  i  serveis  de  Catalunya  amb el  consegüent  estalvi  de  recursos  propis  que
aquest fet representarà.

Tott seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la resolució del Director general d’Administració Local, de data 28 de novembre
de 2012, d’acceptació de la modificació de la resolució de data 3 d’abril de 2012 en
relació  a  l’acceptació  de  la  renúncia  a  l’execució  de  l’actuació  núm.  2011/347
“Ampliació i reforma de l’Ajuntament fase 1”, inclosa en el Pla únic d’obres i serveis de
Catalunya,  any  2011,  i  d’aplicació  de  part  dels  romanents  econòmics  produïts,  a
l’actuació “Mobiliari  per  al  Centre d’Acollida  Turística  (CAT),  a  Palafrugell”,  amb el
número d’actuació 2011/1461 i una subvenció PUOSC-ET de 19.063,22 €.

Atès  l’informe  emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient a la sessió celebrada el 21 de gener de
2013.

Atès que es compleix el que fixa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual
s'aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  Municipal  i  de  Règim  Local  de  Catalunya,  i  les
disposicions concordants.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Acceptar les ajudes incloses en el programa (ET) PE dinamització i equilibri
territorial del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya, any 2011, per finançar l’actuació
“Mobiliari  per  al  Centre  d’Acollida  Turística  (CAT),  a  Palafrugell”,  amb  el  número
d’actuació 2011/1461 i una subvenció de 19.063,22 euros.

Segon.- Acceptar la normativa aprovada per desenvolupar el Pla.

Tercer.- Considerar garantida la capacitat de gestió administrativa i tècnica d’aquest
Ajuntament perquè les obres s’executin amb normalitat i designar la persona següent
per a la direcció d’aquesta obra:
Director facultatiu: Joaquim Garcia Balda

Quart.- Aquesta  Corporació  es  compromet  a  solucionar,  al  seu  càrrec  exclusiu,
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qualsevol incidència que sobrevingui abans de l’inici  de les obres o durant la seva
execució.

Cinquè.- Que la memòria s’ha sotmès a la tramitació reglamentària i s’ha aprovat per
la Junta de Govern Local de l’ajuntament en la sessió del dia 20 de setembre de 2012.

Sisè.- Que aquesta corporació disposa en ferm dels terrenys, i dels serveis, així com
també de les autoritzacions i  concessions administratives necessàries per a l’inici  i
execució de l’actuació, així com la seva posada en servei.

Setè.- Que  de  conformitat  amb  l’informe  d’intervenció,  a  la  partida  pressupostària
32.430.62500 “Despeses mobiliari CAT” de l’any 2012 hi ha consignació suficient per
atendre el finançament d’aquesta actuació. 

Vuitè.- Notificar aquest acord al Departament de Governació i Relacions Institucionals,
Secretaria General, Serveis Territorials a Girona per a la seva inclusió a l’expedient de
subvenció en tràmit.

11.- PACTE D'ALCALDES EN RELACIÓ ALS OBJECTIUS DE LA UNIÓ EUROPEA
PER A L'ANY 2020, DE REDUCCIÓ DE LES EMISSIONS DE CO2.- RATIFICACIÓ
RESOLUCIÓ  ADHESIÓ  PACTE  D'ALCALDES.-  Ratificació  de  la  Resolució  de
l'alcaldia núm. 2013/153, d'adhesió a aquest pacte.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  d'acord  amb  la  voluntat  d'una  directiva
europea,  en aquests  moments  ens trobem davant  d'un nou procés relacionat  amb
l'estalvi energètic i amb les emissions de CO2, i que en temes col·loquials, s'anomena
el pacte del 20 20 20, i és que plateja, per l'any 2020, una reducció del 20% de CO2 i
un  increment  del  20%  de  l'estalvi  energètic.  Això  es  produeix  mitjançant  un
plantejament de compromís per part de les administracions públiques bàsicament, que
es formalitza amb una declaració prou clara i estricta en relació a la voluntat de les
administracions, per adherir-se i assumir aquests compromisos. Tanmateix i des del
juliol  de 2012,  l'any passat,  l'Àrea de Medi  Ambient  de la  Diputació  va assumir  el
control a les comarques gironines de la coordinació de tota aquesta voluntat de tirar
endavant el Pactes d'Alcaldes, i en aquests moments el que estem fent, és nosaltres,
com a Ajuntament, fer un exercici d'adhesió a aquest document i a aquesta voluntat
d'intencions, per començar a treballar en una línia que històricament l'àrea de Medi
Ambient de l'Ajuntament i la seva transversalitat, en els diferents projectes que s'han
produït, ja hi han treballat des de la primera de les elaboracions de l'Agenda 21 fins a
dia d'avui, en relació a diferents subvencions i a diferents voluntats d'estalvi energètic,
tant pel que fa a contaminació lumínica com pel que fa  tot el que fa referència a la
implantació de diferents mesures d'estalvi en tot el que són els hàbits interns de la
pròpia administració.
Dir-vos que inicialment tot i tenir-ne tots coneixement, que aquest pactes d'alcaldes
comportava una declaració i una documentació prou treballada, no ha estat fins aquest
passat estiu que la diputació ha elaborat un inventari de referències el suficientment
explícit i ampli com perquè els diferents Ajuntaments puguin anar-se acollint, i poder
assumir que un cop fet la declaració del Pacte d'Alcaldes, l'adhesió a aquest Pacte
d'alcaldes, elaborant en el termini màxim d'un any, un document anomenat PAES que
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ha de servir per regular i donar una coherència a totes aquelles accions i actuacions
que després hauran de servir per assolir aquests compromisos.
No és res més que una continuïtat dels treballs fets a les anteriors agendes 21 i dels
treballs fets per tots els equips de govern que els darrers 10 o 12 anys han treballat a
l'Àrea de Medi Ambient d'aquest Ajuntament.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

VISTA la Resolució de l’Alcaldia número 2013/153, de data 16 de gener de 2013, per
la qual l’Ajuntament de Palafrugell s’adhereix en el Pacte d’Alcaldes i que literalment
diu:

La Comissió Europea ha posat en marxa el que ha denominat “Pacte d’Alcaldes”, una
de les iniciatives més ambicioses com a mecanisme de participació de la ciutadania en
la lluita contra l’escalfament de la Terra. El pacte ha nascut després d’un procés no
formal de consultes amb moltes ciutats europees. 
El Pacte consisteix en el compromís de les ciutats i pobles que s’hi adhereixin
d’aconseguir els objectius comunitaris de reducció de les emissions de CO2 mitjançant

actuacions d’eficiència energètica i relacionades amb les fonts d’energia renovables. 
El desafiament de la crisi climàtica només es pot abordar amb un plantejament global,
integrat, a llarg termini i, sobretot, basat en la participació de la ciutadania. És per això
que s’ha considerat que les ciutats han de liderar l’aplicació de polítiques energètiques
sostenibles i cal recolzar els seus esforços. 
L'Ajuntament de Palafrugell té la voluntat d'avançar cap a l'establiment de polítiques
eficaces per reduir la contaminació que ocasiona l'escalfament global mitjançant
l'adopció de programes d'eficiència energètica en àmbits com el transport urbà i
l'edificació, a més de la promoció de fonts d'energies renovables en les àrees urbanes.
Concretament, fa seves les propostes de la UE (març 2007) que es compromet a
reduir les seves emissions de CO2 en un 20% fins l'any 2020, incrementar en un 20%

l'eficiència energètica i aconseguir que un 20% del subministrament energètic
procedeixi de fonts renovables. 
 
Aquesta Alcaldia, en exercici de la competència que li atorga la normativa vigent,
 
RESOLC:

Primer.- L’Ajuntament de Palafrugell fa seus els objectius de la Unió Europea per l’any
2020 i adopta el compromís de reduir les emissions de CO2 en el seu territori en més

del 20 per cent per a 2020 mitjançant a la creació de plans d’acció en favor de les
fonts d’energies renovables.

Segon.- L’Ajuntament de Palafrugell es compromet a elaborar un Pla d’Acció
d’Energia Sostenible en un termini màxim d’un any des de la data d’Adhesió al Pacte
d’Alcaldes. L’abast del document respondrà a les directrius que s’estableixin per part
de la Comissió de Transport i Energia de la Unió Europea i inclourà una estimació de
les emissions i una proposta de les accions a seguir per aconseguir els objectius
plantejats. Per la realització d’aquestes tasques es comptarà  amb el  suport  de  la
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Diputació de Girona, Coordinadora Territorial del Pacte a les Comarques Gironines.

Tercer.- L’Ajuntament de Palafrugell es compromet també a elaborar un informe
biennal per l’avaluació, control i verificació dels objectius, a organitzar el Dia de
l’Energia, a informar de les fites obtingudes en acompliment de Pla d’Acció i a
participar (en els termes que consideri oportú) en la Conferència d’Alcaldes i
Alcaldesses per l’Energia sostenible a Europa.
 
Quart.- Facultar l'alcalde per a què signi el formulari d'adhesió al Pacte.

Cinquè.-  Comunicar els presents acords al Comissari de Transports i Energia de la
Unió Europea (en els termes del model establert ), a l'Oficina del Pacte de Brussel·les
(COMO) i a la Diputació de Girona per fer possible les tasques de suport i coordinació
dels municipis de la província que s’hi adhereixin.

Atès l'informe emès per la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres i Medi Ambient,
del dia 21 de gener de 2013

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Ratificar aquesta resolució per la qual l’Ajuntament de Palafrugell s’adhereix
en el Pacte d’Alcaldes. 

Segon.- Notificar aquest acord a la Diputació de Girona.

12.- ACCEPTACIÓ DE LA SUBVENCIÓ CONCEDIDA PER LA GENERALITAT DE
CATALUNYA,  MITJANÇANT  EL  DEPARTAMENT  D'ENSENYAMENT,  I
L'AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL,  PER  AL  SOSTENIMENT  DEL
FUNCIONAMENT  DE  CENTRES  EDUCATIUS  DE  PRIMER  CICLE  D'EDUCACIÓ
INFANTIL DE TITULARITAT MUNICIPAL, PER AL CURS 2011-2012.-Acceptació.-
 
Intervé el senyor Rocas manifestant que aquest punt tracta que el Ple aprovi, si així ho
estima convenient, l’acceptació de la subvenció que atorga el Dept. d’Ensenyament de
la Generalitat destinada al sosteniment de places per a infants de zero a tres anys en
llars d’infants de titularitat municipal. L’activitat que se subvenciona és l’escolarització
corresponent  al  curs  escolar  2011-2012,  a  raó  de  1.300€  per  alumne  equivalent.
L’import  total  d’aquesta  subvenció  és  de  192.400€,  resultat  d’aplicar  el  mòdul  de
1.300€ per a les 148 places que actualment tenim a Palafrugell, 74 a la llar d’infants
Belluguets i 74 més al Tomanyí. Per tal de rebre aquesta subvenció, l’Ajuntament ha
hagut de signar un conveni de col·laboració amb el Dept. d’Ensenyament, amb una
vigència que s’estipula des de la data de la seva signatura i fins el 30 de novembre de
2013. Aquest conveni fou aprovat en la proppassada Junta de Govern Local del dia 24
de gener. El conveni estipula, en el punt primer de la clàusula tercera, que per fer
efectiu el pagament de l’ajut cal un acord del ple de la Corporació pel qual s’accepta la
subvenció.  És per això,  doncs, que s’eleva a la consideració de tots els grups del
plenari l’acceptació d’aquesta subvenció.
Dit  això,  l’explicació  concisa del  punt,  permeteu-me que des de l’equip de govern
expliciti públicament que per a nosaltres aquesta acceptació de subvenció, i crec que
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aquesta opinió la podem fer extensiva a tots els grups municipals,  es fa en tant que
beneficiaris d’aquest ajut, però que alhora la fem a contracor, ja que suposa assumir
definitivament  la  reducció  que  es  feu  en  el  seu  moment  de  300  €  respecte  de
l’aportació realitzada al curs anterior 2010-2011, que com sabeu, fou de 1.600€. Una
disminució que se sumava a aquella altra realitzada en el curs escolar 2010-2011 i que
va comportar passar d’una bestreta de 1.800€ a 1.600€.  Una disminució que, com es
pot  entendre,  ha  dificultat  la  viabilitat  financera  de  les  nostres  escoles  bressol
municipals  i  que,  per  al  nostre  Ajuntament,  ha suposat  passar  d’una aportació  de
236.800€ corresponent al curs escolar 2010-11, a una aportació per el curs 2011-2012
de 192.400€: és a dir, 44.400€ menys que han repercutit  en una major càrrega de
dèficit per a l’Ajuntament.
Una aportació de la Generalitat que, vull recordar-ho, per aquest curs 2012-2013 s’ha
vist novament minorada, passant de 1.300€ anuals per infant, a 875, a la que cal afegir
l’anul·lació de les beques que la Generalitat donava a les famílies.  La conseqüència,
per tal  de poder suportar  aquest dèficit,és que l’Ajuntament ha destinat  els darrers
anys cada vegada més recursos propis a aquest servei, més enllà de les possibilitats
econòmiques i de les obligacions que tenim com a administració local.
L’Ajuntament, com sabeu, ha manifestat públicament i en reiterades vegades el seu
desacord amb aquesta rebaixa de l’aportació de la Generalitat,  el  Ple d’octubre de
2011  aprovava  per  unanimitat  una  moció  contra  la  rebaixa  de  l’aportació  prevista
inicialment del Dept. d’Ensenyament a les escoles bressol municipals pel curs 2010-
2011;  la  Junta  de  Govern  del  dia  24 de maig  sol·licitava  formalment  demanar  els
recursos  necessaris,  suficients  i  correctes,  d’acord  amb  la  Llei  d’Educació  de
Catalunya, per a mantenir les nostres escoles bressol municipals; o el plenari de maig
de  2012 aprovava  una  moció  institucional  en  aquest  mateix  sentit:  Rebaixes  que
considerem vulneren el  model  de finançament  existent  i  agreugen,  encara més,  la
difícil situació dels ajuntaments i de les famílies que veuen encarit el cost del servei. I a
més, i tal com s’ocupa de recordar la moció presentada en aquest mateix plenari pel
grup de l’Entesa,  sovint  el  cobrament  d’aquestes  subvencions  arriba  amb molt  de
retard, tot augmentant la precarietat de les finances locals.
 
- senyor Genover: Només acceptar sense cap mena de dubte aquesta subvenció, com
cada any ho fem, que ens permet mantenir les Escoles Bressol en funcionament. Ara
bé, no volem deixar passar l'oportunitat de reiterar el malestar per aquestes baixades
que fa la Generalitat, tal com ha dit el regidor senyor Rocas, i que ens fa que cada
vegada sigui més difícil  mantenir  el  cost a les famílies a l'educació de les escoles
Bressol. Per això nosaltres, potser som reiteratius, però anem presentant esmenes,
demanant tots els diners que ens deu la Generalitat, perquè quant més en tinguem
més podrem fer pel nostre Palafrugell, pel poble i per l'ensenyament.

-  senyor  Sabrià:  Simplement  per  explicar  el  nostre  vot  a  favor  i  afegir-nos  a  les
paraules tant del regidor senyor Rocas com del regidor senyor Genover. De la recança
de la situació que s'està produint i de la baixada produïda en els darrers anys. No cal
afegir  res  més  perquè  crec  que  s'ha  dit  tot,  simplement  anunciar  el  nostre  vot
favorable. 

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:
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Atesa la  petició  presentada  per  l’Ajuntament  de  Palafrugell  a  la  Generalitat  de
Catalunya,  mitjançant  el  Departament  d’Ensenyament,  per  tal  que  subvencioni  el
sosteniment del funcionament dels centres educatius de primer cicle d’educació infantil
de titularitat municipal, per al curs 2011-2012.
 
Atès que  el  conveni  tramès  per  la  Direcció  General  de  Centres  Públics,  del
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, per a la col·laboració en
el  sosteniment  del  funcionament  dels  centres educatius  de primer  cicle  d’educació
infantil de titularitat municipal, per al curs 2011-2012, a la clàusula tercera estableix
que “per al pagament de la subvenció l’Ajuntament de Palafrugell haurà de trametre
(...) “Acord del ple de la Corporació Local pel qual s’accepta la subvenció”.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
 
Acceptar la subvenció de 192.400 euros, corresponents a l’escolarització de 74 infants
a l’escola bressol Els Belluguets, i 74 infants a la llar d’infants Tomanyí, en el curs
2011-2012, a raó de 1.300 euros per a cada alumne, i amb el límit de la capacitat
autoritzada, que és de 74 alumnes a cada un dels centres.

13.-  RESOLUCIONS  DE  L'ALCALDIA  2012/2931  i  2012/2933,  REFERENTS  AL
SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DOMICILIÀRIA.- Ratificació.-

Intervé la senyora Mauri manifestant que aquest tema ja es va explicar a la Comissió
Informativa de Serveis a les Persones, i que fem la ratificació en el plenari, que és el
que demana la Diputació, d'aquestes Resolucions de l'alcaldia. Res més, és un tràmit
administratiu.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

 Vista la resolució de l’alcaldia 2012/2931, d’adhesió al conveni tipus d’encàrrec de
gestió per a la contractació del servei de teleassistència domiciliària que va aprovar el
Ple de la Diputació de Girona, en sessió de data 27 de novembre de 2102.

Vista la resolució de l’alcaldia 2012/2933, d’adhesió al conveni tipus de col·laboració
interinstitucional  entre  la  Diputació  de  Girona  i  l’Ajuntament  de  Palafrugell  per  al
desenvolupament del programa de teleassistència. 

Atès que en el punt quart d’ambdues resolucions hi consta que s’han de ratificar pel
ple de l’ajuntament.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
 
Primer.-  Ratificar  la  resolució  de  l’alcaldia  2012/2931,  d’adhesió  al  conveni  tipus
d’encàrrec de gestió per a la contractació del servei de teleassistència domiciliària que
va aprovar el Ple de la Diputació de Girona, en sessió de data 27 de novembre de
2102.
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Segon.- Ratificar la resolució de l’alcaldia 2012/2933, d’adhesió al conveni tipus de
col·laboració interinstitucional entre la Diputació de Girona i l’Ajuntament de Palafrugell
per al desenvolupament del programa de teleassistència.

Tercer.- Facultar el senyor alcalde per a la firma de tots els documents que calguin per
a l’execució d’aquest acord.
 

14.-  MANUAL  "ELS  CRITERIS  D'ÚS  DE  LA  LLENGUA  CATALANA  PER  A
L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL".-Aprovació.-

Intervé el senyor Rocas manifestant que la Junta de Govern de 19 de juliol de 2012,
entre d’altres acords, va creure oportú, davant la sentència del Tribunal Suprem de 26
de juny on s’interpretava de forma molt restrictiva tot el que fa referència al model
lingüístic  de  les  escoles  de  Catalunya,  reafirmar  el  nostre  compromís  i  el  de
l’Ajuntament de Palafrugell amb la plena normalització de la llengua catalana. Llavors
ja es manifestava la voluntat de fer més evident aquest suport al català en la nostra
administració local, ja fos en el seu ús dins del propi consistori com amb la seva relació
amb la ciutadania, els organismes i les entitats del municipi i de tot l’àmbit lingüístic
català. Fruit d’aquest acord, es va creure oportú encarregar a l’Oficina de Català de
Palafrugell del Consorci per a la Normalització Lingüística, la redacció d’un Manual on,
al seu parer, s’establissin uns criteris lingüístics comuns que permetessin unificar la
redacció  dels  documents  generats  des  de  la  nostra  administració  local.  Aquest
document fou lliurat aquest mes de gener i és el que avui portem a la consideració dels
diferents grups: és el  que hom ha titulat  Criteris d’ús de la llengua catalana per a
l’Ajuntament de Palafrugell.
No  entrarem  ara  a  detallar  fil  per  randa  aquest  Manual,  ja  es  va  informar  en  la
proppassada  Comissió  de  Serveis  a  les  Persones  del  dia  22;  destacarem,  per
coneixement  general,  que  per  tal  d’assolir  aquests  objectius  el  Manual concreta  8
criteris diferents d’ús de la llengua i dos annexos. Així, el primer dels vuit criteris d’ús
tracta  de  la  redacció  dels  textos  administratius,  s’explica  com  ha  de  ser  un  text
administratiu, s’apunten tot un seguit  de normes generals per a una bona redacció
d’aquests textos, i es determinen quines són les normes gràfiques de presentació. El
segon criteri aclareix quin són els recursos per a un ús no sexista del llenguatge, el
tercer l’ús correcte dels signes de puntuació: coma, punt, punt i coma, guió, parèntesis,
cometes, punts suspensius,...etc.. El quart criteri  s’ocupa de l’ús del tipus de lletra:
rodona, cursiva, negretes, cometes; el cinquè sobre els criteris d’ús de majúscules i
minúscules en cas de topònims, noms d’organismes, tractaments protocol·laris, noms
propis de vies urbanes locals, toponímia municipal...; el sisè quins són els criteris en
l’ús  d’abreviatures,  sigles,  acrònims  i  símbols;  el  setè  l’ús  en  els  tractaments
protocol·laris; i el darrer criteri lingüístic l’ús del català a les xarxes socials. Pel que fa
als dos annexos, el primer relaciona de manera extensa i detallada tot un seguit de
noms propis relatius a Palafrugell per tal d’unificar la seva grafia, i l’altra consigna les
fonts consultades.
Voldríem  destacar,  per  tal  d’evitar  possibles  equívocs,  que  aquest  manual  es
circumscriu a l’ús de la llengua catalana des d’un punt  de vista lingüístic i  no pas
ortogràfic  doncs  és  evident  que  els  nostres  funcionaris,  per  qüestions  d’obligat
compliment en les oposicions per a la feina pública, coneixen perfectament la recta
escriptura de la nostra llengua. També voldríem assenyalar que l’aplicació d’aquest
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Manual no suposarà cap cost afegit per a l’Ajuntament dons el pla de formació que
s’endegarà per tal que el nostre personal el conegui i l’usi, s’inclourà dins la formació
que ja d’habitud realitza l’Oficina de Català del Consorci.
Estem convençuts que aquest Manual serà un instrument útil per a unificar la redacció
dels documents produïts pel nostre Ajuntament, tant externs com interns, i  pensem
que, de retruc, millorarà l’autonomia lingüística del nostre personal. És per això que
demanem el suport explícit de tots els grups del plenari a la seva aprovació.

-  senyor  Lledó:  Nosaltres,  evidentment,  donarem suport  a  aquesta  proposta,  però
voldríem fer dues aportacions. Una és el títol, que creiem que és equívoc. És a dir,
criteris d'ús de la llengua catalana, nosaltres, un podria entendre que potser són les
normes que s'hauran de fer servir pels usuaris a partir d'ara, però aquest és un tema
menor que evidentment no ens incumbeix. I l'altre és l'omissió que ha fet el regidor,
que a nosaltres no ens agrada, perquè a nosaltres, en el ple del mes de desembre de
2010, i vostès també hi eren a l'oposició, vàrem aprovar el Pla de Foment i Millora de
l'ús del català a l'Ajuntament, i ja era en aquell moment que ja varem posar unes bases
per poder fer tota una sèrie d'actuacions per millorar l'ús i el coneixement del català a
l'Ajuntament, per tant, jo entenc que el manual s'hauria d'haver inscrit dins d'aquest
Pla,  que a  més a més,  no només proposava mesures de millora a l'hora que els
funcionaris poguessin tenir més autonomia com ha comentat el senyor Regidor, més
autonomia pel que fa a l'ús escrit  del català, sinó altres mesures que milloraven la
relació del català amb el ciutadà. Aleshores, jo el que els hi recomanaria o el que ens
agradaria és si el poguessin fer servir, ja que hi va haver tot un treball, i a més a més
va ser aprovat també pel plenari.

- senyor Rocas: Per contestar al senyor Lledó, respecte al títol no tenim inconvenient a
afegir, criteris d'ús lingüístics del català, perquè en el fons és el que realment està
tractant,  per  tant  no  hi  hauria  cap  inconvenient  en  modificar-ho  en  aquest  sentit.
Respecte al document del que vostè parlava, nosaltres potser preferiríem, en tot cas,
sumar  i  no  incorporar.  Evidentment  el  tenim present  i  pensem que  nosaltres  amb
aquest manual, el que estem fent, d'alguna manera, és enriquir-lo, no és més que això.
La voluntat és de sumar i per tant entenem que els nostres funcionaris cada vegada
utilitzaran el català d'una manera més correcta.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès  que la  Junta  de Govern Local,  en sessió  celebrada el  19 de juliol  de  2012,
reafirmava el compromís de l’equip de govern amb la plena normalització de la llengua
catalana, ja sigui en el seu ús dins del propi consistori com amb la seva relació amb la
ciutadania, els organismes i les entitats del municipi i de tot l’àmbit lingüístic català.
 
Atès que l’Oficina de Català de Palafrugell ha redactat un manual sobre convencions
de la llengua (llenguatge no sexista, signes de puntuació, abreviacions, tipus de lletra,
etc) anomenat Els criteris d’ús de la llengua catalana per a l’Ajuntament de Palafrugell.
 
Atès que aquest manual té com a objecte establir uns criteris lingüístics que permetin
unificar la redacció de documents, aclarir dubtes i millorar l’autonomia lingüística del
personal de l’Ajuntament de Palafrugell.
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Atès  que un cop aprovat aquest manual es programarà un pla de formació, adreçat
fonamentalment  al  personal  de  l’Ajuntament  que  redacta  textos  tant  externs  com
interns, per tal que el coneguin i el facin servir.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
 
Primer.-     Aprovar el manual Els criteris d’ús de la llengua catalana per a l’Ajuntament
de Palafrugell  per tal  que permeti  unificar  la redacció dels documents produïts per
l’Ajuntament de Palafrugell, tant externs com interns.
 
Segon.- Difondre  aquest  manual  entre  el  personal  de  l’Ajuntament  per  tal  que  el
conegui i l’usi.
 

15.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  D'ERC  I  DE  CiU,  D'ADHESIÓ  A  LA
DECLARACIÓ  DE  SOBIRANIA  I  EL  DRET  A  DECIDIR  DEL  POBLE  DE
CATALUNYA.- Aprovació.-

Intervé el senyor Gòmez manifestant que com bé sabeu, el passat dia 23 de gener, el
Parlament  de  Catalunya  va  aprovar  una  Declaració  sota  el  títol  “Declaració  de
sobirania i  el dret a decidir del poble de Catalunya” en la que s’acordava iniciar el
procés per tal que els ciutadans i les ciutadanes de Catalunya poguessin decidir el seu
futur polític, d’acord amb 9 principis: Sobirania, legitimitat democràtica, transparència,
diàleg,  cohesió  social,  europeisme,  legalitat,  el  paper  principal  del  Parlament  i
participació.
Des del grup municipal de CiU creiem que va ser una declaració històrica, que dona
resposta amb tota claredat i nitidesa al mandat que els ciutadans van expressar en les
urnes, que reconeix la sobirania del nostre poble i  que representa l’inici del procés
perquè les catalanes i els catalans puguem decidir lliurement i democràtica el nostre
futur col·lectiu.
Dit això, voldria fer una reflexió. El text de la declaració és el fruit d’un gran esforç de
negociació  i  d’entesa  entre  quatre  forces  polítiques  amb ideologies  molt  diferents.
Aquest és el camí. Volem ressaltar la necessitat de que aquest procés es realitzi amb
el màxim de diàleg i mà estesa per part de totes les forces polítiques que defensen el
dret a decidir. Cal intentar sumar sempre, allà on sigui possible, i a ningú se li escapa
que aquesta és una qüestió molt transcendent.
Per tot plegat, amb la voluntat de sumar, també amb la intenció de sumar, els grups
municipals  de  Convergència  i  Unió  i  d’Esquerra  Republicana  proposem  al  Ple
municipal la seva aprovació. 

- senyor Sabrià: Simplement per reforçar el que crec que ja ha expressat molt bé el
portaveu de Convergència. Dir que la declaració de sobirania, al final, simplement el
que vol dir és que no hi ha res al damunt de la voluntat del poble de Catalunya i que
per tant això no es pot supeditar a cap marc legal ni delegar a cap altra instància. Si
fem una mica de memòria recordarem que més de la meitat dels Estats Europeus han
exercit  el  seu  dret  a  decidir  durant  el  segle  XX,  o  que  el  Tribunal  de  Justícia
Internacional reconeix aquest dret i en cap cas un marc legal pot condicionar la realitat
democràtica, per tant el document que començaré a llegir es pot resumir en una sola
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paraula: democràcia, i com que es pot resumir en una sola paraula, m'atreveixo des
d'aquí a demanar a tots els grups, absolutament a tots els grups que hi donin suport i
que  l'endemà  defensin  el  que  creguin  que  han  de  defensar  en  el  moment  de  la
consulta. No és una declaració independentista, i això ho volia recalcar també, sinó el
reconeixement d'un dret democràtic pel qual hem de decidir el nostre futur.

A continuació llegeix la moció, que copiada literalment diu:

“Exposició de motius: 

El Ple del Parlament de Catalunya, en la sessió del dia 23 de gener de 2013, aprova la
Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya, amb el contingut
següent:
 
“Preàmbul
 
El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la
voluntat  d’autogovernar-se,  amb  l’objectiu  de  millorar  el  progrés,  el  benestar  i  la
igualtat d’oportunitats de tota la ciutadania, i per reforçar la cultura pròpia i la seva
identitat col·lectiva.
 
L’autogovern de Catalunya es fonamenta també en els drets històrics del poble català,
en les seves institucions seculars i en la tradició jurídica catalana. El parlamentarisme
català té els seus fonaments en l’Edat Mitjana, amb les assemblees de Pau i Treva i
de la Cort Comtal.
 
Al  segle XIV es crea la Diputació del  General  o Generalitat,  que va adquirint  més
autonomia fins actuar, durant els segles XVI i  XVII,  com a govern del Principat de
Catalunya.  La  caiguda  de  Barcelona  el  1714,  arran  de  la  Guerra  de  Successió,
comportà que Felip V abolís amb el Decret de Nova Planta el dret públic català i les
institucions d’autogovern.
 
Aquest itinerari històric ha estat compartit amb altres territoris, fet que ha configurat un
espai  comú  lingüístic,  cultural,  social  i  econòmic,  amb  vocació  de  reforçar-lo  i
promoure’l des del reconeixement mutu.
 
Durant tot el segle XX la voluntat d’autogovernar-se de les catalanes i els catalans ha
estat una constant. La creació de la Mancomunitat de Catalunya el 1914 suposà un
primer  pas en la recuperació  de l’autogovern,  que fou abolida per  la  dictadura de
Primo de Rivera. Amb la proclamació de la Segona República espanyola es constituí
un govern català el 1931 amb el nom de Generalitat de Catalunya, que es dotà d’un
Estatut d’Autonomia.
 
La Generalitat fou de nou abolida el 1939 pel general Franco, que instaurà un règim
dictatorial fins al 1975. La dictadura va comptar amb una resistència activa del poble i
el Govern de Catalunya. Una de les fites de la lluita per la llibertat és la creació de
l’Assemblea de Catalunya l’any 1971, prèvia a la recuperació de la Generalitat, amb
caràcter provisional, amb el retorn el 1977 del seu president a l’exili. En la transició
democràtica,  i  en el  context  del  nou sistema autonomista definit  per la  Constitució
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espanyola  de  1978,  el  poble  de  Catalunya  aprovà  mitjançant  referèndum l’Estatut
d’Autonomia de Catalunya el 1979, i celebrà les primeres eleccions al Parlament de
Catalunya el 1980.
 
En els darrers anys, en la via de l’aprofundiment democràtic, una majoria de les forces
polítiques i socials catalanes han impulsat mesures de transformació del marc polític i
jurídic. La més recent, concretada en el procés de reforma de l’Estatut d’Autonomia de
Catalunya iniciat pel Parlament l’any 2005. Les dificultats i negatives per part de les
institucions de l’Estat Espanyol, entre les quals cal destacar la Sentència del Tribunal
Constitucional 31/2010, comporten una negativa radical a l’evolució democràtica de
les voluntats col·lectives del poble català dins de l’Estat Espanyol i crea les bases per
una involució en l’autogovern, que avui s’expressa amb total claredat en els aspectes
polítics, competencials, financers, socials, culturals i lingüístics.
 
De diverses formes, el poble de Catalunya ha expressat la voluntat de superar l’actual
situació de bloqueig en el si de l’Estat Espanyol. Les manifestacions massives del 10
de juliol  de 2010 sota el  lema «Som una Nació,  nosaltres decidim» i  la  de l’11de
setembre de 2012 sota el lema «Catalunya nou Estat d’Europa» són expressió del
rebuig de la ciutadania envers la manca de respecte a les decisions del  poble de
Catalunya.
 
Amb data 27 de setembre de 2012, mitjançant la resolució 742/IX, el Parlament de
Catalunya  constatà  la  necessitat  que  el  poble  de  Catalunya  pogués  determinar
lliurament  i  democràticament  el  seu  futur  col·lectiu  mitjançant  una  consulta.  Les
darreres  eleccions  al  Parlament  de  Catalunya  del  25  de  novembre  de  2012  han
expressat i confirmat aquesta voluntat de forma clara i inequívoca.
 
Per  tal  de  portar  a  terme  aquest  procés,  el  Parlament  de  Catalunya,  reunit  en  la
primera sessió de la X legislatura, i en representació de la voluntat de la ciutadania de
Catalunya expressada democràticament a les darreres eleccions, formula la següent: 
 
Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya
 
D’acord amb la voluntat majoritària expressada democràticament per part del poble de
Catalunya, el Parlament de Catalunya acorda iniciar el procés per fer efectiu l’exercici
del dret a decidir per tal que els ciutadans i les ciutadanes de Catalunya puguin decidir
el seu futur polític col·lectiu, d’acord amb els principis següents: 
 
– Sobirania. El poble de Catalunya té, per raons de legitimitat democràtica, caràcter de
subjecte polític i jurídic sobirà.
 
–  Legitimitat  democràtica.  El  procés  de  l’exercici  del  dret  a  decidir  serà
escrupolosament democràtic, garantint especialment la pluralitat d’opcions i el respec-
te a totes elles, a través de la deliberació i diàleg en el si de la societat catalana, amb
l’objectiu  que  el  pronunciament  que  en  resulti  sigui  l’expressió  majoritària  de  la
voluntat popular, que en serà el garant fonamental del dret a decidir.
 
–  Transparència. Es facilitaran totes les eines necessàries perquè el  conjunt de la
població i la societat civil catalana tingui tota la informació i el coneixement precís per
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a l’exercici del dret a decidir i es promogui la seva participació en el procés.
 
– Diàleg. Es dialogarà i es negociarà amb l’Estat espanyol, les institucions europees i
el conjunt de la comunitat internacional.
 
–  Cohesió  social.  Es  garantirà  la  cohesió  social  i  territorial  del  país  i  la  voluntat
expressada en múltiples ocasions per la societat catalana de mantenir Catalunya com
un sol poble.
 
–  Europeisme.  Es  defensaran  i  promouran  els  principis  fundacionals  de  la  Unió
Europea,  particularment  els  drets  fonamentals  dels  ciutadans,  la  democràcia,  el
compromís amb l’estat del benestar, la solidaritat entre els diferents pobles d’Europa i
l’aposta pel progrés econòmic, social i cultural.
 
–  Legalitat.  S’utilitzaran  tots  els  marcs  legals  existents  per  fer  efectiu  l’enfortiment
democràtic i l’exercici del dret a decidir.
 
– Paper principal del Parlament. El Parlament en tant que la institució que representa
el  poble  de  Catalunya  té  un  paper  principal  en  aquest  procés  i  per  tant  s’hauran
d’acordar  i  concretar  els  mecanismes  i  les  dinàmiques  de  treball  que  garanteixin
aquest principi.
 
–  Participació. El Parlament de Catalunya i  el  Govern de la Generalitat  han de fer
partícips actius en tot aquest procés el  món local,  i  el  màxim de forces polítiques,
agents econòmics i socials, i entitats culturals i cíviques del nostre país, i concretar els
mecanismes que garanteixin aquest principi.
 
El Parlament de Catalunya encoratja al conjunt de ciutadans i ciutadanes a ser actius i
protagonistes d’aquest procés democràtic de l’exercici del dret a decidir del poble de
Catalunya.”

Es proposa: 

Primer.-     Donar ple suport a la Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de
Catalunya, aprovada pel Parlament de Catalunya el 23 de gener de 2013.
 
Segon.- Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat
de Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Govern espanyol.”

Intervé a continuació el senyor Fernàndez manifestant que els membres del seu grup,
com en tots aquests temes supramunicipals, tenen llibertat de vot. Anunciar que en el
meu cas, com a Alcalde, el sentit del vot serà el mateix que vaig fer quan es va votar la
moció de l'Associació de Municipis per la Independència, pel mateix motiu i pel mateix
sentit de vot.

- senyor Rodrigo: Senyor Sabrià em penso que el que diu vostè, jo li portaria quantitat
de pobles, per exemple Calella, si fem una votació, estic segur que sortiria majoria que
es vol independitzar de Palafrugell, per exemple, i com aquest cinquanta mil pobles, és
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a dir que el nostre grup votarà que no a això.

- senyora Recio: Manifestar que el nostre grup en aquests tipus de decisions que van
més enllà de temes municipals, també té llibertat de vot.

A  continuació  se  sotmet  a  votació  la  moció  dels  grups  municipals  d'Esquerra
Republicana  de  Catalunya  i  Convergència  i  Unió,  d'adhesió  a  la  declaració  de
sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista  la  moció  dels  grups  municipals  d'Esquerra  Republicana  de  Catalunya  i
Convergència i Unió, d'adhesió a la declaració de sobirania i el dret a decidir del poble
de Catalunya, exposició de motius de la qual, diu així:

El Ple del Parlament de Catalunya, en la sessió del dia 23 de gener de 2013, aprova la
Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya, amb el contingut
següent:
 
“Preàmbul
 
El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la
voluntat  d’autogovernar-se,  amb  l’objectiu  de  millorar  el  progrés,  el  benestar  i  la
igualtat d’oportunitats de tota la ciutadania, i per reforçar la cultura pròpia i la seva
identitat col·lectiva.
 
L’autogovern de Catalunya es fonamenta també en els drets històrics del poble català,
en les seves institucions seculars i en la tradició jurídica catalana. El parlamentarisme
català té els seus fonaments en l’Edat Mitjana, amb les assemblees de Pau i Treva i
de la Cort Comtal.
 
Al  segle XIV es crea la Diputació del  General  o Generalitat,  que va adquirint  més
autonomia fins actuar, durant els segles XVI i  XVII,  com a govern del Principat de
Catalunya.  La  caiguda  de  Barcelona  el  1714,  arran  de  la  Guerra  de  Successió,
comportà que Felip V abolís amb el Decret de Nova Planta el dret públic català i les
institucions d’autogovern.
 
Aquest itinerari històric ha estat compartit amb altres territoris, fet que ha configurat un
espai  comú  lingüístic,  cultural,  social  i  econòmic,  amb  vocació  de  reforçar-lo  i
promoure’l des del reconeixement mutu.
 
Durant tot el segle XX la voluntat d’autogovernar-se de les catalanes i els catalans ha
estat una constant. La creació de la Mancomunitat de Catalunya el 1914 suposà un
primer  pas en la recuperació  de l’autogovern,  que fou abolida per  la  dictadura de
Primo de Rivera. Amb la proclamació de la Segona República espanyola es constituí
un govern català el 1931 amb el nom de Generalitat de Catalunya, que es dotà d’un
Estatut d’Autonomia.
 
La Generalitat fou de nou abolida el 1939 pel general Franco, que instaurà un règim
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dictatorial fins al 1975. La dictadura va comptar amb una resistència activa del poble i
el Govern de Catalunya. Una de les fites de la lluita per la llibertat és la creació de
l’Assemblea de Catalunya l’any 1971, prèvia a la recuperació de la Generalitat, amb
caràcter provisional, amb el retorn el 1977 del seu president a l’exili. En la transició
democràtica,  i  en el  context  del  nou sistema autonomista definit  per  la  Constitució
espanyola  de  1978,  el  poble  de  Catalunya  aprovà  mitjançant  referèndum l’Estatut
d’Autonomia de Catalunya el 1979, i celebrà les primeres eleccions al Parlament de
Catalunya el 1980.
 
En els darrers anys, en la via de l’aprofundiment democràtic, una majoria de les forces
polítiques i socials catalanes han impulsat mesures de transformació del marc polític i
jurídic. La més recent, concretada en el procés de reforma de l’Estatut d’Autonomia de
Catalunya iniciat pel Parlament l’any 2005. Les dificultats i negatives per part de les
institucions de l’Estat Espanyol, entre les quals cal destacar la Sentència del Tribunal
Constitucional 31/2010, comporten una negativa radical a l’evolució democràtica de
les voluntats col·lectives del poble català dins de l’Estat Espanyol i crea les bases per
una involució en l’autogovern, que avui s’expressa amb total claredat en els aspectes
polítics, competencials, financers, socials, culturals i lingüístics.
 
De diverses formes, el poble de Catalunya ha expressat la voluntat de superar l’actual
situació de bloqueig en el si de l’Estat Espanyol. Les manifestacions massives del 10
de juliol  de 2010 sota el  lema «Som una Nació,  nosaltres decidim» i  la  de l’11de
setembre de 2012 sota el  lema «Catalunya nou Estat  d’Europa» són expressió del
rebuig de la ciutadania envers la manca de respecte a les decisions del  poble de
Catalunya.
 
Amb data 27 de setembre de 2012, mitjançant la resolució 742/IX, el Parlament de
Catalunya  constatà  la  necessitat  que  el  poble  de  Catalunya  pogués  determinar
lliurament  i  democràticament  el  seu  futur  col·lectiu  mitjançant  una  consulta.  Les
darreres  eleccions  al  Parlament  de  Catalunya  del  25  de  novembre  de  2012  han
expressat i confirmat aquesta voluntat de forma clara i inequívoca.
 
Per  tal  de  portar  a  terme aquest  procés,  el  Parlament  de Catalunya,  reunit  en  la
primera sessió de la X legislatura, i en representació de la voluntat de la ciutadania de
Catalunya expressada democràticament a les darreres eleccions, formula la següent: 
 
Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya
 
D’acord amb la voluntat majoritària expressada democràticament per part del poble de
Catalunya, el Parlament de Catalunya acorda iniciar el procés per fer efectiu l’exercici
del dret a decidir per tal que els ciutadans i les ciutadanes de Catalunya puguin decidir
el seu futur polític col·lectiu, d’acord amb els principis següents: 
 
– Sobirania. El poble de Catalunya té, per raons de legitimitat democràtica, caràcter de
subjecte polític i jurídic sobirà.
 
–  Legitimitat  democràtica.  El  procés  de  l’exercici  del  dret  a  decidir  serà
escrupolosament democràtic, garantint especialment la pluralitat d’opcions i el respec-
te a totes elles, a través de la deliberació i diàleg en el si de la societat catalana, amb
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l’objectiu  que  el  pronunciament  que  en  resulti  sigui  l’expressió  majoritària  de  la
voluntat popular, que en serà el garant fonamental del dret a decidir.
 
–  Transparència. Es facilitaran totes les eines necessàries perquè el  conjunt de la
població i la societat civil catalana tingui tota la informació i el coneixement precís per
a l’exercici del dret a decidir i es promogui la seva participació en el procés.
 
– Diàleg. Es dialogarà i es negociarà amb l’Estat espanyol, les institucions europees i
el conjunt de la comunitat internacional.
 
–  Cohesió  social.  Es  garantirà  la  cohesió  social  i  territorial  del  país  i  la  voluntat
expressada en múltiples ocasions per la societat catalana de mantenir Catalunya com
un sol poble.
 
–  Europeisme.  Es  defensaran  i  promouran  els  princincis  fundacionals  de  la  Unió
Europea,  particularment  els  drets  fonamentals  dels  ciutadans,  la  democràcia,  el
compromís amb l’estat del benestar, la solidaritat entre els diferents pobles d’Europa i
l’aposta pel progrés econòmic, social i cultural.
 
–  Legalitat.  S’utilitzaran  tots  els  marcs  legals  existents  per  fer  efectiu  l’enfortiment
democràtic i l’exercici del dret a decidir.
 
– Paper principal del Parlament. El Parlament en tant que la institució que representa
el  poble  de  Catalunya  té  un  paper  principal  en  aquest  procés  i  per  tant  s’hauran
d’acordar  i  concretar  els  mecanismes  i  les  dinàmiques  de  treball  que  garanteixin
aquest principi.
 
–  Participació. El Parlament de Catalunya i  el  Govern de la Generalitat  han de fer
partícips actius en tot aquest procés el  món local,  i  el  màxim de forces polítiques,
agents econòmics i socials, i entitats culturals i cíviques del nostre país, i concretar els
mecanismes que garanteixin aquest principi.
 
El Parlament de Catalunya encoratja al conjunt de ciutadans i ciutadanes a ser actius i
protagonistes d’aquest procés democràtic de l’exercici del dret a decidir del poble de
Catalunya.”

El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria amb els vots a favor dels senyors Rocas,
Vencells, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), dels senyors Gòmez, Pujol, Prats, la
senyora Frigola (CiU) els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les
senyores Rivas i  Recio i el senyor Genover (Entesa), total  quinze vots a favor; les
abstencions dels senyors Fernàndez i Rangel (PSC), total dues abstencions; i el vot en
contra del senyor Rodrigo (PP), total un vot en contra:

Primer.-     Donar ple suport a la Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de
Catalunya, aprovada pel Parlament de Catalunya el 23 de gener de 2013.
 
Segon.- Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat
de Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Govern espanyol.
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16.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DEL  PSC  RECLAMANT  EL  PAGAMENT
IMMEDIAT DELS DEUTES ACUMULATS PER LA GENERALITAT DE CATALUNYA
AL TERCER SECTOR I  A LES ADMINISTRACIONS LOCALS EN MATÈRIA DE
SERVEIS SOCIALS I ATENCIÓ A LA DEPENDÈNCIA.- Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així: 

“Exposició de motius:

La  Taula  d’Entitats  del  Tercer  Sector  Social  i  la  Confederació  d’Associacions
Empresarials del Tercer Sector van denunciar, el passat mes de desembre, que entre
totes  les  administracions  se’ls  deuen  640  milions  d’euros,  dels  quals  435  milions
corresponen a la Generalitat de Catalunya.

Malgrat que el deute global de les Administracions amb el Tercer Sector Social ha
disminuït durant els darrers deu mesos, passant de 900M a 640M d’€, encara continua
essent  molt  elevat.  I,  en  el  cas de la Generalitat,  l’arribada del  Fons de Liquiditat
Autonòmic no ha comportat  l’abonament  dels  deutes més importants.  El  deute del
departament de Benestar Social i Família ascendeix a 280 milions d’euros, dels quals
corresponen en un 29% a subvencions, en un 28% a concerts, en un 22% a contractes
i en un 20% a convenis. 

Malgrat que totes les entitats del Tercer Sector Social han buscat solucions per poder
seguir atenent les 1,7M de persones que el sector atén avui a Catalunya, el deute
acumulat  i  persistent  de  les  Administracions  està  tenint  un  impacte  directe  en  el
funcionament de les entitats i està posant en risc la sostenibilitat de les organitzacions.
En són un exemple les dificultats que travessen les entitats, ja que el 90% han hagut
d’endarrerir el pagament de nòmines als seus professionals durant el 2012.  A això s’hi
afegeix que un 51% de les entitats  han hagut  de fer  ajustaments  en les plantilles
durant aquest any, un 20% han hagut de portar a terme acomiadaments i un 24% ha
adoptat  altres  mesures,  com la  no  substitució  de  baixes  o  jubilacions,  la  reducció
salarial o la reducció de ràtios.

Considerem necessari un compromís ferm per arreglar aquesta situació dramàtica i
garantir la sostenibilitat econòmica de les entitats sense afany de lucre que presten
serveis en l’àmbit del benestar i la qualitat de vida de les persones més vulnerables de
la societat.

Es proposa:

Primer.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que aprovi de manera urgent un pla
de retorn del deute acumulat amb les entitats socials i normalitzi el pagament de les
subvencions i contactes, assegurant el cobrament periòdic de les mateixes.
 
Segon.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que eixugui el deute que manté amb
les  administracions  locals  catalanes,  a  fi  i  efecte  que  aquestes  puguin  donar
compliment als seus pagaments amb les entitats del tercer sector social català.
 

Ple de 29 de gener de 2013 41



Ajuntament de Palafrugell

Tercer.- Agilitar l’emissió dels certificats de reconeixement de deute per part de les
administracions públiques catalanes.
 
Quart.- Complir el model de concertació dels serveis d’atenció a les persones amb les
entitats  del  Tercer  Sector  Social  previst  a  la  Llei  de Serveis  Socials  de Catalunya
aprovada per unanimitat pels grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.

Cinquè.- Desenvolupar  les  50 mesures  del  Pla  de Suport  al  Tercer  Sector  Social
mitjançant un acord de govern que concreti calendari i assigni partides pressupostaries
a les mesures contemplades al mateix.

Sisè.-  Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya i al Govern de la Generalitat
de Catalunya.”

Intervé la senyora Mauri manifestant que la taula d'entitats del Tercer sector social i la
confederació d'associacions empresarials del tercer sector, varen denunciar el passat
mes de desembre, que entre totes les administracions se'ls deuen 640 milions d'euros,
dels quals 435 milions corresponen a la Generalitat de Catalunya. Actualment la taula
del  tercer  Sector  social  i  la  Confederació  d'Associacions  està  integrada  per  31
agrupacions i federacions que representen prop de 4.000 entitats socials no lucratives,
associacions, fundacions, cooperatives, empreses d'inserció, en els àmbits d'atenció
social i els col.lectius més diversos, entre d'altres infància i família, joves, persones
immigrades,  gent  gran,  discapacitats  físics,  psíquics  i  sensorials,  drogodependents,
etc.   Aquest   tercer  sector  aten  1.700.000  persones  i  aquest  deute  acumulat  i
persistent de les associacions està tenint un impacte directe en el funcionament de les
entitats, i està posant en risc la sostenibilitat de les organitzacions, en són un exemple
les  dificultats  que  travessen  les  entitats,  ja  que  el  90% han  hagut  d'endarrerir  el
pagament de nòmines als seus professionals durant el 2012, i a això s'hi afegeix que
un 51% de les entitats han hagut de fer ajustaments a les plantilles, durant aquest any.
Un 20% han hagut  de  portar  a  terme acomiadaments  i  un  24% ha adoptat  altres
mesures  com  la  no  substitució  de  baixes  o  jubilacions  per  reducció  salarial  o  la
reducció de ratios, amb la qual cosa també es posa en perill la qualitat i la viabilitat
dels projectes. 
Considerem,  per  tant,  necessari  un  compromís  ferm  per  arreglar  aquesta  situació
dramàtica i garantir la sostenibilitat econòmica de les entitats sense afany de lucre,
que presten serveis en l'àmbit del benestar i la qualitat de vida de les persones més
vulnerables de la societat, per aquests motius el grup municipal socialista proposa al
Ple de la corporació que s'aprovi aquesta moció.
Em sembla que hi ha una moció que el grup de l'Entesa presentarà que parla d'aquest
deute  que la  generalitat  de Catalunya té  amb les Administracions Locals,  que ara
ascendeix a la xifra de 3.200.000 euros. Tot i el deute que la generalitat té amb la
nostra  Administració  Local,  l'Ajuntament  de  Palafrugell  paga  puntualment  tots  els
convenis i tots els contractes amb les seves entitats, tenim els pagaments a 30 o 40
dies com ens marca la reglamentació i per tant, l'Ajuntament sí que compleix amb els
concerts i amb les subvencions que té compromeses.
Dir que aquestes 50 mesures del Pla de suport al tercer sector social és un acord que
es va signar el  mes de setembre de 2012, i  en aquestes mesures es recollien els
compromisos  adoptats  pel  sector  i  també  pel  govern  de  la  generalitat,  i  s'estan
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incomplint. 

- senyor Gòmez: Estem d'acord amb que cal un compromís ferm que permeti garantir
la  sostenibilitat  econòmica  de  les  entitats  del  tercer  sector,  unes  entitats  que  no
endebades presten serveis en l'àmbit del benestar i la qualitat de vida de les persones
més vulnerables i que per tant, realitzen una tasca imprescindible per al manteniment
d'una  societat  cohesionada  i  amb  un  mínim  d'estàndards  de  benestar.  Hi  estem
d'acord,  però  trobem  a  faltar  en  aquesta  moció  algunes  coses,  com  una  breu
descripció del context econòmic actual, obviar això és donar una descripció esbiaixada
o incompleta de la realitat. Els retards en els pagaments no són, entenem, fruit de la
manca  d'interès,  sinó  producte  de  l'enorme  dificultat  que  travessen  en  aquests
moments les finances i la tresoreria de la Generalitat, i  aquest fet no és fruit de la
casualitat, no cal tenir massa memòria, estem parlant de fa dos anys, per recordar les
xifres que va deixar l'anterior govern tripartit, 34.079.000 euros de deute, un 4,2% del
PIB de dèficit el 2010, estem parlant de 8.532 milions d'euros, o 64.325 milions d'euros
en despesa compromesa, un autèntic llastr en un moment de crisi galopant, amb una
manca important de liquiditat i una baixada exponencial dels ingressos, una situació
que es veu agreujada, a més, per la manca d'un finançament just i per l'incompliment
sistemàtic  en  matèria  de  finançament  per  part  del  govern  central.  Podem  posar
l'exemple dels 1.450 milions d'euros del fons de Competitivitat. Fixeu-vos, només que
s'abonessin aquests 1.450 milions d'euros es podrien saldar sobradament els deutes
de la Generalitat amb el tercer sector. 
A tot això s'hi afegeix una altra dificultat, el compliment de l'objectiu de dèficit, estem
parlant  del  0,7%  del  PIB,  suposarà  una  reducció  encara  molt  més  dràstica  dels
pressupostos de la Generalitat, un fet que dificultarà enormement el manteniment de
l'Estat del Benestar. Fins i tot el Parlament Europeu, en un informe aprovat el dia 16 de
gener, ha posat de manifest que s'ha de repartir la càrrega de forma justa, entre totes
les administracions, tenint en compte els serveis que cada una presta als ciutadans.
Dit això, seguint amb el fil reivindicatiu d'aquesta moció i a la que ve a continuació, i
amb la voluntat, com fem sempre, de sumar, el grup municipal de Convergència i Unió
donarem suport a aquesta moció, si els proposants tenen a bé la inclusió del següent
punt en la part  dispositiu.  Posaríem un tercer punt,  que seria:  Demanar al  Govern
Central  que  compleixi  els  compromisos  que  té  adquirits  amb  la  Generalitat  de
Catalunya  en  matèria  de  finançament,  i  que  reparteixi  en  proporció  i  ajustat  als
objectius de dèficit, tenint en compte que són les comunitats autònomes qui tenen les
competències en educació, sanitat i serveis socials.
I evidentment, afegiríem en l'últim punt, que també s'enviaria al Congrés dels Diputats i
al Govern Espanyol.

-  senyora Mauri:  Jo crec que aquesta esmena reforça la moció.  I  dir-li  al  grup de
Convergència que sí, que evidentment acceptem aquesta esmena per part del grup
socialista. Recordar-li que en el punt que parlen de desenvolupar les 50 mesures del
Pla de Suport al Tercer Sector, no fa pas tant que es va signar aquesta col.laboració
amb  la  Generalitat  i  aquí  hi  ha  un  conjunt  de  mesures  que  parla  de  suficiència
econòmica, d'assessorament, de foment social, però també parla de les mesures que
s'orienten cap a objectius com accés al finançament, cessió d'espais, relacions amb el
món empresarial, relacions i simplificació de tots aquests tràmits amb l'administració,
per  tant,  hi  ha  moltes  mesures  a  fer,  per  part  del  govern  de  la  Generalitat,  que
evidentment  que  enriquim  demanant  també  a  les  altres  administracions  que  ens
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paguin els deutes, però també que compleixi la Generalitat amb nosaltres. Per tant,
acceptem l'esmena.

- senyor Rodrigo: el nostre grup no donarà suport a la moció.

- senyor Genover: El nostre grup evidentment votarà a favor de la moció i acceptem
l'esmena  que  ha  fet  del  grup  de  Convergència  i  Unió.  Aquesta  esmena  és  molt
genèrica a tot Catalunya, a nosaltres ens agradaria saber, centrant-nos en Palafrugell,
a quines entitats la Generalitat li deu diners, quines són i quines quantitats es deuen.

- senyor Sabrià: Estem una mica descol·locats amb aquesta picabaralla simpàtica que
ha tingut avui el govern, de bon rollo, amb un somriure permanent als llavis, no sé si té
a veure amb la declaració de sobirania, no ho sé, ja hi pensaré tranquil·lament quan
sigui a casa. Simplement dir-vos, deixant la broma a banda, que com no podria ser
d'altra manera, nosaltres també hi donarem suport, amb l'esmena o sense l'esmena,
per tant si finalment s'acorda amb l'esmena, també hi donarem suport. I simplement
recalcar que al final, jo crec que és una mica el plantejament inicial de la regidora, que
tot i ser conscients de l'entorn, de les dificultats, de la manca de finançament, crec que
quan el govern de casa nostra deixa de pagar alguna de les factures, crec que els més
febles han de ser els últims a la cua, a qui deixem de pagar, i una mica la sensació és
que en aquest cas això no ha estat així, i per tant, crec que entre tots hem de demanar
aquest esforç perquè això se situa en la base del nostre estat del benestar, i per tant,
l'hem de protegir en l'entorn que sigui en la mesura del possible. Això ja ha quedat
escrit i per tant, no podem fer altra cosa que donar-hi suport.

- senyora Mauri: El senyor Genover havia preguntat si coneixíem les entitats a les que
la generalitat havia deixat de pagar, volia dir-li que quan al mes de juliol es va deixar
de pagar i varem tenir endarreriments, algunes entitats, que em sembla que ho varem
comentar a la Comissió Informativa de Serveis a les Persones, varen dir que si no hi
havia  més  endarreriments  no  tenien  problemes  de  liquiditat,  les  que  nosaltres
directament tenim també concerts.
Ara, en aquests moments, jo els hi vaig enviar un correu i a més els hi volia explicar
aquesta moció, no coneixem que tinguin problemes greus, però també hi ha entitats
que qui rep no és directament l'entitat local sinó que reben a través de les seves seus
més centrals i per tant, no li puc aclarir ben bé, però ho podré fer ben properament.

Tot  seguit  se  sotmet  a  votació  la  moció  presentada  pel  grup  municipal  del  PSC
reclamant  el  pagament  immediat  dels  deutes  acumulats  per  la  Generalitat  de
Catalunya al tercer sector i a les Administracions Locals, en matèria de serveis socials
i atenció a la dependència, amb l'esmena proposada pel grup de Convergència i Unió,
per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la moció presentada pel grup municipal del PSC reclamant el pagament immediat
dels  deutes  acumulats  per  la  Generalitat  de  Catalunya  al  tercer  sector  i  a  les
Administracions  Locals,  en  matèria  de  serveis  socials  i  atenció  a  la  dependència,
l'exposició de motius de la qual diu així: 
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La  Taula  d’Entitats  del  Tercer  Sector  Social  i  la  Confederació  d’Associacions
Empresarials del Tercer Sector van denunciar, el passat mes de desembre, que entre
totes  les  administracions  se’ls  deuen  640  milions  d’euros,  dels  quals  435  milions
corresponen a la Generalitat de Catalunya.

Malgrat que el deute global de les Administracions amb el Tercer Sector Social ha
disminuït durant els darrers deu mesos, passant de 900M a 640M d’€, encara continua
essent  molt  elevat.  I,  en  el  cas de la Generalitat,  l’arribada del  Fons de Liquiditat
Autonòmic no ha comportat  l’abonament  dels  deutes més importants.  El  deute del
departament de Benestar Social i Família ascendeix a 280 milions d’euros, dels quals
corresponen en un 29% a subvencions, en un 28% a concerts, en un 22% a contractes
i en un 20% a convenis. 

Malgrat que totes les entitats del Tercer Sector Social han buscat solucions per poder
seguir atenent les 1,7M de persones que el sector atén avui a Catalunya, el deute
acumulat  i  persistent  de  les  Administracions  està  tenint  un  impacte  directe  en  el
funcionament de les entitats i està posant en risc la sostenibilitat de les organitzacions.
En són un exemple les dificultats que travessen les entitats, ja que el 90% han hagut
d’endarrerir el pagament de nòmines als seus professionals durant el 2012.  A això s’hi
afegeix que un 51% de les entitats  han hagut  de fer  ajustaments  en les plantilles
durant aquest any, un 20% han hagut de portar a terme acomiadaments i un 24% ha
adoptat  altres  mesures,  com la  no  substitució  de  baixes  o  jubilacions,  la  reducció
salarial o la reducció de ràtios.

Considerem necessari un compromís ferm per arreglar aquesta situació dramàtica i
garantir la sostenibilitat econòmica de les entitats sense afany de lucre que presten
serveis en l’àmbit del benestar i la qualitat de vida de les persones més vulnerables de
la societat.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Rangel,  Vencells,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  dels
senyors Gòmez, Pujol, Prats, la senyora Frigola (CiU) els senyors Sabrià, Vilà, Lledó,
la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio i el senyor Genover (Entesa),
total disset vots a favor; i el vot en contra del senyor Rodrigo (PP), total un vot en
contra:

Primer.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que aprovi de manera urgent un pla
de retorn del deute acumulat amb les entitats socials i normalitzi el pagament de les
subvencions i contactes, assegurant el cobrament periòdic de les mateixes.
 
Segon.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que eixugui el deute que manté amb
les  administracions  locals  catalanes,  a  fi  i  efecte  que  aquestes  puguin  donar
compliment als seus pagaments amb les entitats del tercer sector social català.
 
Tercer.- Demanar al Govern Central que compleixi els compromisos que té adquirits
amb  la  Generalitat  de  Catalunya  en  matèria  de  finançament,  i  que  reparteixi  en
proporció i  ajustat als objectius de dèficit,  tenint en compte que són les comunitats
autònomes qui tenen les competències en educació, sanitat i serveis socials.
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Quart.- Agilitar l’emissió dels certificats de reconeixement de deute per part de les
administracions públiques catalanes.
 
Cinquè.- Complir el model de concertació dels serveis d’atenció a les persones amb
les entitats del Tercer Sector Social previst a la Llei de Serveis Socials de Catalunya
aprovada per unanimitat pels grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.

Sisè.- Desenvolupar  les  50  mesures  del  Pla  de  Suport  al  Tercer  Sector  Social
mitjançant un acord de govern que concreti calendari i assigni partides pressupostaries
a les mesures contemplades al mateix.

Setè.- Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de
Catalunya, al Govern de l'Estat i al Congrés dels Diputats.

17.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L'ENTESA - JUNTS PER PALAFRUGELL,
PER  EXIGIR  AL  GOVERN  DE  LA  GENERALITAT  DE  CATALUNYA  ELS
PAGAMENTS  DELS  DEUTES  PENDENTS  AMB  EL  NOSTRE  AJUNTAMENT.-
Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així:

“Exposició de motius:

L’estat de les finances locals, històricament ja prou precària, s’ha vist agreujada per la
baixada d’ingressos propis, el descens de l’activitat econòmica i la disminució de les
transferències de recursos. A més, hem de sumar-hi la retallada de fons i els retards
en els pagaments dels deutes del Govern de la Generalitat. Aquesta situació agreuja
encara més la situació econòmica de l’Ajuntament. 
 
L’Ajuntament de Palafrugell, administració més propera dels nostres veïns i veïnes fa
temps que atén demandes i assumeix competències que no li són pròpies així com el
seu cost econòmic, però que considera necessàries i imprescindibles. Parlem sobretot
de serveis en educació, cultura, esport, o promoció social i econòmica, entre altres.
Com Ajuntament assumim aquesta prestació de serveis per convicció i amb vocació
per seguir responent a les necessitats reals de la ciutadania.
 
Una de les principals dificultats que avui augmenta la precarietat de les finances locals
és l’incompliment dels convenis, la reducció unilateral de les aportacions del Govern
de  la  Generalitat  que  afecta  a  serveis  bàsics  com escoles  bressol  o  projectes  de
millora com pla  de barris.  Però,  tant  o més greu són els  pagaments  pendents  de
moltes de les subvencions autoritzades. Si el govern de la Generalitat no assumeix les
seves funcions, en un clar exercici d’irresponsabilitat, està comprometent des de fa
mesos a l’Ajuntament a assumir unes obligacions econòmiques que no li corresponen,
realitzant  unes  despeses  per  les  que  no  han  arribat  els  ingressos.  Les  accions
subvencionades estan finalitzades i l’Ajuntament en exercici de la seva responsabilitat
ja ha satisfet els pagaments a les empreses i als proveïdors. 
 
L’Ajuntament  compleix  amb  les  obligacions  perquè  empreses  i  proveïdors  no  han
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d’assumir la  manca de compromís del  govern català,  i  molt  menys en un moment
econòmic tant difícil com l’actual. Aquest esforç exigim que també sigui realitzat pel
Govern de la Generalitat en el pagament que pateixen un important retard de moltes
de les subvencions aprovades. 
 
Ja en el ple del mes d’octubre de 2011, L’ENTESA junts per Palafrugell presentava
una moció on reclamava el pagament pendent del Govern de la Generalitat que en
aquell moment ascendia a 2.519.000€. 
 
Actualment el deute ascendeix a aproximadament a 3.200.000€. Situació que vol dir
que l’Ajuntament de Palafrugell continua assumint el deute del govern català, i podria
arribar a afectar a la resta de serveis que es presten a la ciutadania.  En aquest sentit,
com  ajuntament  som  l’ultima  entitat  d’aquesta  cadena,  davant  d’una  subvenció
concedida, hem de front a l’obligació de pagament. No és assumible que el govern
català hipotequi el  nostre ajuntament retardant “sine die” el  reembossament de les
subvencions pendents.
 
Aquests incompliments  i  impagaments  poden aguditzar  els  problemes de la nostra
tresoreria  municipal  i  alhora  provocar  una  major  incertesa  sobre  els  compromisos
adquirits  per  la  Generalitat.  Clarament  s’ha  produït  i  continua  produint-se  un
transvasament directe de l’endeutament de la Generalitat al nostre Ajuntament

Es proposa:

Primer.- Exigir al Govern de la Generalitat, amb caràcter d’urgència, que procedeixi a
fer  efectiu  el  pagament  del  deute  i  els  compromisos  pendents  amb  el  nostre
ajuntament que actualment ascendeix aproximament a 3.200.000 €
 
Segon.- Demanar al Govern de la Generalitat, un calendari del pagament d’aquests
deutes que no s’allargui més enllà d’aquest any 2013 
 
Tercer.- Instar a l’Alcalde de Palafrugell que faci públic el deute que el Govern de la
Generalitat té amb el nostre Ajuntament de Palafrugell 
 
Quart.-     Notificar  l’acord  al  President  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  als  diferents
Consellers  i  Conselleres  dels  Departaments  que  tenen  deutes  amb  el  nostre
Ajuntament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i al membres del Consell
Econòmic i Social de Palafrugell.”

Intervé  la  senyora  Recio  manifestant  que  en  el  mes  d'octubre  de  l'any  2011
presentàvem  una  moció  en  el  mateix  sentit,  aleshores  entenc,  i  a  més  amb  les
explicacions  que  s'han  fet  en  l'anterior  moció,  no  calen  moltes  més  explicacions,
només  recordar  que  aquell  any,  el  deute  que  tenia  la  Generalitat  amb  aquest
Ajuntament era de 2.519 milions d'euros, i actualment, com ha dit la senyora Mauri,
ascendeix  aproximadament  a  3.200  milions  d'euros.  Per  tant  la  proposta  que  fa
l'Entesa, a la Corporació, és l'adopció del següents acords, primer Exigir al Govern de
la Generalitat, amb caràcter d’urgència, que procedeixi a fer efectiu el pagament del
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deute i els compromisos pendents amb el nostre ajuntament que actualment ascendeix
aproximament  a  3.200.000  €;  segon,  demanar  al  Govern  de  la  Generalitat,  un
calendari  del  pagament  d’aquests  deutes que no s’allargui  més enllà d’aquest  any
2013; i tercer, instar a l’Alcalde de Palafrugell que faci públic el deute que el Govern de
la Generalitat té amb el nostre Ajuntament de Palafrugell, i quart, notificar l'acord al
President de la Generalitat de Catalunya, als diferents Consellers i Conselleres dels
Departaments que tenen deutes amb el nostre Ajuntament, als grups parlamentaris del
Parlament  de Catalunya,  a  la  Federació  de Municipis  de Catalunya,  a  l’Associació
Catalana de Municipis i al membres del Consell Econòmic i Social de Palafrugell.

- senyor Fernàndez: Per posicionar al govern, aquesta moció vostès ja l'han portada al
plenari,  em sembla  que aquesta és la  segona vegada,  però  l'anterior,  va  haver-hi
alguna  pregunta  en  el  plenari,  que  em sembla  que  l'última  vegada  que  ho  varen
demanar, estava al voltant dels 4 milions d'euros de deute, em sembla que eren quatre
milions i mig, vull dir que és evident que entre la darrera pregunta i aquesta hi ha hagut
una reducció, per tant, nosaltres també estem contents que en aquests moments la
Generalitat hagi pagat aquest milió i  escaig. Evidentment ens deuen aquests 3.200
milions d'euros.  Jo,  el  que voldria  és que,  clar,  nosaltres  podem demanar,  podem
exigir,  podem  instar  a  la  Generalitat  perquè  pagui  en  un  temps  prudencial,  però
aprovar  acords que ja  sabem tots que difícilment  la  Generalitat  podrà pagar,  l'any
2013, tot el deute que té amb tots els Ajuntaments. Jo no dic que no és un tema de
rigor, evidentment ho podem demanar, però siguem conscients que estem demanant
una cosa que, tal i com està el context econòmic, tal i com estan les finances, i tal com
està tot el tema del finançament, serà molt complicat que això es pugui complir. Tot i
això, com que entenc que a l'Ajuntament li pertoca reivindicar el que és seu, que és
aquest deute, nosaltres hi  donarem suport,  però conscients que aquest objectiu de
l'any 2013, és complicat. .
Per altra banda, el punt que diu instar a l'Alcalde, jo penso que la quantitat que posen
vostès aquí, de 3.200 milions d'euros, és la que ens deuen en aquest moment, crec
que és aquesta quantitat, segons el que he demanat al senyor interventor, avui, em
sembla que anava per aquí, per tant, podem fer un certificat demà, però jo crec que
aquest punt, ja es contesta en la pròpia moció, tot i  això, deixem clar que, primer,
reconeixement  que hi  ha un problema de finançament,  hi  ha un problema de crisi
econòmica, hi ha un problema, com he dit abans, també, de manca de compromisos
en relació al Govern Central i la Generalitat, i que per tant, segurament caldrà afrontar
la situació econòmica i caldrà que Madrid entengui que els objectius de dèficit que està
imposant  són  impossibles  de  complir,  és  impossible,  en  aquest  moment,  que  la
Generalitat pugui fer un pressupost amb les directrius que en aquests moments els
donen,  si  no es flexibilitza,  com a mínim,  en dos o tres anys,  l'objectiu  de dèficit,
perquè tothom s'està adonant que aquesta política d'austeritat no ens porta enlloc, fins
i  tot,  d'alguna  manera,  la  pròpia  Unió  Europea  està  dient  que  cal  començar  a
flexibilitzar-lo, per tant, jo crec que aquesta moció ha de servir per dues coses, per
instar que la Generalitat pagui el que ens deu, però alhora instar també que el Govern
Central i la Generalitat intentin flexibilitzar l'objectiu de dèficit, però ja dic que, tot i això,
el  govern  donarà  suport  a  la  comissió  amb  aquestes  matisacions  que  he  volgut
explicar.

- senyor Rodrigo: El nostre grup donarà suport a aquesta moció.
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- senyor Sabrià. Des d'Esquerra Republicana, com varem fer fa dos anys, quan es va
presentar, també hi tornarem a donar suport, una vegada més.

- senyora Recio: Només per agrair el sentit del vot.

Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa,
proposant exigir al Govern de la Generalitat de Catalunya el pagaments dels deutes
pendents amb el nostre Ajuntament de Palafrugell, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa, proposant exigir al Govern
de la  Generalitat  de Catalunya el  pagaments  dels  deutes  pendents  amb el  nostre
Ajuntament de Palafrugell, l'exposició de motius de la qual, diu així:

L’estat de les finances locals, històricament ja prou precària, s’ha vist agreujada per la
baixada d’ingressos propis, el descens de l’activitat econòmica i la disminució de les
transferències de recursos. A més, hem de sumar-hi la retallada de fons i els retards
en els pagaments dels deutes del Govern de la Generalitat. Aquesta situació agreuja
encara més la situació econòmica de l’Ajuntament. 
 
L’Ajuntament de Palafrugell, administració més propera dels nostres veïns i veïnes fa
temps que atén demandes i assumeix competències que no li són pròpies així com el
seu cost econòmic, però que considera necessàries i imprescindibles. Parlem sobretot
de serveis en educació, cultura, esport, o promoció social i econòmica, entre altres.
Com Ajuntament assumim aquesta prestació de serveis per convicció i amb vocació
per seguir responent a les necessitats reals de la ciutadania.
 
Una de les principals dificultats que avui augmenta la precarietat de les finances locals
és l’incompliment dels convenis, la reducció unilateral de les aportacions del Govern
de  la  Generalitat  que  afecta  a  serveis  bàsics  com escoles  bressol  o  projectes  de
millora com pla  de barris.  Però,  tant  o més greu són els  pagaments  pendents  de
moltes de les subvencions autoritzades. Si el govern de la Generalitat no assumeix les
seves funcions, en un clar exercici d’irresponsabilitat, està comprometent des de fa
mesos a l’Ajuntament a assumir unes obligacions econòmiques que no li corresponen,
realitzant  unes  despeses  per  les  que  no  han  arribat  els  ingressos.  Les  accions
subvencionades estan finalitzades i l’Ajuntament en exercici de la seva responsabilitat
ja ha satisfet els pagaments a les empreses i als proveïdors. 
 
L’Ajuntament  compleix  amb  les  obligacions  perquè  empreses  i  proveïdors  no  han
d’assumir la  manca de compromís del  govern català,  i  molt  menys en un moment
econòmic tant difícil com l’actual. Aquest esforç exigim que també sigui realitzat pel
Govern de la Generalitat en el pagament que pateixen un important retard de moltes
de les subvencions aprovades. 
 
Ja en el ple del mes d’octubre de 2011, L’ENTESA junts per Palafrugell presentava
una moció on reclamava el pagament pendent del Govern de la Generalitat que en
aquell moment ascendia a 2.519.000€. 
 
Actualment el deute ascendeix a aproximadament a 3.200.000€. Situació que vol dir
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que l’Ajuntament de Palafrugell continua assumint el deute del govern català, i podria
arribar a afectar a la resta de serveis que es presten a la ciutadania.  En aquest sentit,
com  ajuntament  som  l’ultima  entitat  d’aquesta  cadena,  davant  d’una  subvenció
concedida, hem de front a l’obligació de pagament. No és assumible que el govern
català hipotequi el  nostre ajuntament retardant “sine die” el  reembossament de les
subvencions pendents.
 
Aquests incompliments  i  impagaments  poden aguditzar  els  problemes de la nostra
tresoreria  municipal  i  alhora  provocar  una  major  incertesa  sobre  els  compromisos
adquirits  per  la  Generalitat.  Clarament  s’ha  produït  i  continua  produint-se  un
transvasament directe de l’endeutament de la Generalitat al nostre Ajuntament

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat:

Primer.- Exigir al Govern de la Generalitat, amb caràcter d’urgència, que procedeixi a
fer  efectiu  el  pagament  del  deute  i  els  compromisos  pendents  amb  el  nostre
ajuntament que actualment ascendeix aproximament a 3.200.000 €
 
Segon.- Demanar al Govern de la Generalitat, un calendari del pagament d’aquests
deutes que no s’allargui més enllà d’aquest any 2013 
 
Tercer.- Instar a l’Alcalde de Palafrugell que faci públic el deute que el Govern de la
Generalitat té amb el nostre Ajuntament de Palafrugell 
 
Quart.-     Notificar  l’acord  al  President  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  als  diferents
Consellers  i  Conselleres  dels  Departaments  que  tenen  deutes  amb  el  nostre
Ajuntament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la Federació de
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i al membres del Consell
Econòmic i Social de Palafrugell. 

18.- INFORMES.-

No n'hi han hagut.

19.- PRECS I PREGUNTES.-

Intervé el senyor Rodrigo manifestant que volia fer un prec en el sentit que a l'avinguda
de la torre, de Calella, s'estan desmuntant uns postes d'alta tensió, i evidentment és
perillós. Avui una grua estirava un pal, els altres tallaven i anem circulant per aquells
carrers, si algun dia s'escapa un cable o s'escapa alguna cosa, caurà un pal a sobre
d'algú. Jo crec que s'hauria de tallar al trànsit,  el  tall  de carrer on s'està treballant
perquè hi ha molt de perill.

- senyor Fernàndez: Ho agafem com a prec, i en tot cas revisarem la compatibilitat
entre l'obra i la seguretat, de cara als vianants i també als vehicles que passen per
aquell carrer.

Ple de 29 de gener de 2013 50



Ajuntament de Palafrugell

- senyora Recio: En primer lloc volíem fer un prec i és que, si us plau, ens entreguin la
documentació en temps i forma, més que res per poder exercir el dret que ens empara
i que tenim com a regidors d'aquest Consistori.
Pel que fa a les preguntes, un veí del Pivert ens ha manifestat si podíem demanar a
aquest  plenari  sobre  l'escola  i  el  seu  entorn,  en  principi  ja  s'han  desmuntat  els
barracons de l'escola,  s'ha netejat l'entorn,  però sembla ser  que el  solar no acaba
d'estar prou net, i els veïns tenen una mica de por que pugui proliferar allà la brutícia.

- senyor Fernàndez: Aquesta zona que diu vostè, des de Serveis tècnics i urbanisme,
estem intentant arreglar-ho per obrir el carrer, aquell carrer s'ha d'obrir i a l'hora, s'ha
de fer un tancament diferent als solars, per tant això ho tenim a la cartera de serveis i
crec que entre els mesos de febrer i març això quedarà resolt. El tema d'obrir el carrer
és una reivindicació dels veïns des de ja fa bastant temps.

- senyora Recio: I per últim, la setmana passada varen aparèixer als diaris, em sembla
que va ser ens dos dies consecutius, la notícia sobre l'anul·lació de la festa del Patró
de la Policia. En una d'elles, el senyor regidor de la Policia, el senyor Pujol deia que
degut a la falta de motivació que aquest any tenien els agents, s'havia decidit deixar de
fer la festivitat del patró. El dia següent, em sembla que va ser, va sortir la notícia que
un representant sindical deia que no era aquest el motiu, sinó que existia malestar dins
del cos de la Policia. A la Junta de Portaveus es va manifestar en el mateix sentit el
senyor Pujol i el senyor Verdugo, sots inspector i cap de la Policia Local ens deia que
ell no tenia coneixement d'aquest malestar dins de la Policia. Només volíem saber si
ens ho podien aclarir.

- senyor Pujol: Els hi llegiré la instància que varen entrar els delegats de la Policia a la
Junta de Personal el dia 25 de gener, abans que sortís la segona notícia del Secretari
General. Jo els hi explico que a mi em truquen des del Diari de Girona, a resultes que
hi ha hagut una filtració i els hi han passat el text de l'anul.lació del patró, i jo faig les
explicacions  que  vaig  creure  que  s'havien  de  fer,  i  aquesta  instància,  repeteixo,
presentada pels delegats de la Policia a la Junta de Personal, dels sindicats, no només
d'un  sindicat,  diu:  senyor  Alcalde-President  de  l'Ajuntament  de  Palafrugell,  els
representants  a la  Junta  de Personal  de l'Àrea de  la  Policia  Local  de Palafrugell,
segons la notícia publicada al Diari de Girona en data d'avui, referent a la suspensió
dels actes del patró, volem manifestar el següent: És fals que s'hagi anul.lat perquè
encara hi ha problemes greus malgrat la reorganització. Segon, que com bé diu el diari
és una festa de la Policia Local amb un acte institucional i amb assistència voluntària.
Internament es va demanar particularment a cada component si assistiria i la majoria
varen dir que no, en cap cas es va demanar el motiu de la no assistència als actes, i el
sots inspector en cap va traslladar la decisió majoritària de no assistir als actes, per
part dels agents, a l'equip de govern, amb la conseqüent anul.lació. Jo crec que això
aclareix moltes coses.
Si  m'ho permeten,  tinc un encàrrec de la gent  de la Policia Local  en què m'estan
demanant  que  deixem  de  polititzar  l'Àrea  de  la  Policia  Local.  S'està  utilitzant
políticament i que el que volen ells és treballar i no haver de sortir als diaris a cada
moment i estar contínuament en el punt de mira, tot això els hi suposa un neguit, tot
això els hi suposa continuar amb una certa sensació de què estan culpabilitzats cada
moment i els hi trasllado aquest encàrrec.
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- senyora Farrarons: El dia 15 de febrer està programada una reunió dels Municipis per
la Independència, i voldríem saber si l'Ajuntament ja ha nomenat el seu representant i
en aquest cas, qui és.

- senyor Fernàndez: No està nomenat cap representant, hi haurà algú de l'Ajuntament,
però no està nomenat.

- senyor Vilà: Primer un prec en el sentit que a la zona del nou aparthotel a l'entrada
del municipi, m'agradaria que es miressin el nou paviment que han fet, el nou carril,
que  les  tapes  no  estan  enrassades  com  quant  la  pavimentació  l'encarrega
l'Ajuntament, estan més baixes i els cotxes van esquivant les diferents tapes, per la
calçada no estan enrassades, estan més baixes.
Llavors, ja sé que no volem polititzar el tema de la Policia, és un dret dels polítics que
estem aquí a l'Ajuntament, poder qüestionar o poder millorar qualsevol aspecte de la
Policia, i jo ara voldria fer-li una pregunta, que no és del funcionament de la Policia,
sinó de l'acció política de la Policia. En uns decrets d'alcaldia fan un reconeixement a
dos agents pels seus 25 anys de servei al municipi. Primer proposo que, com la resta
de companys, que han tingut un reconeixement públic, crec que es mereixen com tots
els seus companys que han celebrat aquest aniversari, un acte solemne, que no fa
falta que sigui multitudinari, pot ser a dins la sala de Junta de Govern, amb l'alcalde i
qui correspongui, no simplement enviar o donar en mà les resolucions de l'alcaldia,
crec que es pot fer en acte solemne, no cal que sigui multitudinari.
Més  preguntes,  S'ha  aprovat  la  construcció  del  tancament  de la  Pista  esportiva,  i
alguns usuaris ens han demanat que han tingut poc recolzament a l'hora de buscar
alternatives per la pràctica. Sabem i entenem que comencen les obres ara perquè a
l'estiu  estigui  feta,  però  la  nostra  pregunta  és:  han  tingut  algun  recolzament  tots
aquests  clubs  que estaven allà  dins  per  intentar  buscar  alternatives per  a  la  seva
pràctica, fins a l'estiu.

- senyor Vencells: Directament a aquest regidor no ha vingut ningú a exposar-li cap
problemàtica que tingués per aquests entrenaments o partits. Se'ls hi va explicar fil per
randa tots els moviments que faríem en el decurs d'aquests cinc mesos que durarien
les obres i  sí  que ells  s'han mogut,  concretament  el  Handbol  que ha demanat les
pistes de l'IES Baix Empordà, jo estava al  consell  i  em va venir  una mica de nou
perquè pensava que el camí més directe era demanar-nos-ho primer a nosaltres i pel
seu compte s'han adreçat a ells, i concretament jo formo part de la Junta de l'IES i es
va aprovar que poguessin venir i  hi  vaig donar suport,  si  m'ho haguessin demanat
directament no tenia cap inconvenient per fer els tràmits jo.

- senyor Fernàndez: a la reunió que vàrem fer per presentar el projecte, ja se'ls hi va
dir que fins i tot el propi Ajuntament podria gestionar amb Ajuntaments veïns si tenien
problemes.  Comparteixo  el  que  diu  el  regidor,  a  mi  tampoc  se  m'ha  dirigit  ningú
directament a nosaltres.

- senyor Vencells: Ningú s'ha dirigit directament a nosaltres, a mi no m'ha demanat
ningú res, ni m'han vingut a dir que tenien problemes per entrenaments. Se'ls hi va
explicar el que hi havia i a partir d'aquí, si algú tenia algun problema el més lògic era
que vinguessin i ens demanessin ajut, i entre tots hauríem mirat de solventar-ho, era
més fàcil  de  fer-ho  nosaltres  que no  pas  ells  particularment.  Aquesta  no  ha  sigut
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l'opció que ha agafat, en aquest moment, un club, els altres no han dit res.

- senyor Vilà: Tinc una altra pregunta per vostè mateix, era una pregunta que la tenia
pensada per fer fa dos plenaris, però un va acabar molt tard i el del mes de desembre,
com sempre, no es fan ni precs ni preguntes, i li pregunto ara. Va sortir, ara no recordo
si el mes d'octubre o de novembre, que el Club de Futbol Palafrugell tenia dificultats
econòmiques, que hi havia problemes, sortia als diaris. Llavors, encara que sigui una
entitat  privada i  que,  entre  cometes,  s'ha  d'espavilar,  el  Futbol  club  Palafrugell  és
representatiu de la vila, i sortia així als diaris, no deixant en massa bona posició al
nostre poble. Voldria saber si el regidor ha fet alguna gestió o si ha mantingut alguna
reunió amb els responsables del Palafrugell  per solventar aquests problemes o per
intentar resoldre'ls, que no surti d'aquesta manera a la premsa. 

- senyor Vencells: Sobre aquest tema, a mi, veritablement m'ha sapigut greu perquè
deu ni do la magnitud que ha tingut el problema del futbol Club Palafrugell, fins al punt
que hi va haver un plante, bé, un dia es varen presentar vuit jugadors a fer un partit i al
cap de tres o quatre minuts un es va lesionar, varen quedar set jugadors, es va haver
de suspendre el partit perquè amb menys de vuit jugadors no es pot jugar el futbol. El
segon partit, que varen fer a casa, vist com estava la situació, jo ja m'havia reunit amb
la Junta. Tenim dos equips, teníem, més ben dit, un equip a la quarta catalana i un a la
segona, jo vaig fer venir a l'equip amateur, que vinguessin tots perquè em feia por que
no  hi  hagués  altra  vegada  aquest  plante,  això  personalment,  em  vaig  posar  en
contacte amb la Junta i varen venir. Aquell dia hi va haver una adhesió de l'amateur al
primer equip i feien un plante tots, concretament era contra el Girona B. Aquest regidor
va cridar al responsable, a l'entrenador per una banda, que era potser dels instigadors,
en aquell moment, i al capità, a Juanjo Cenizo, concretament, i els hi vaig posar les
cartes sobre la taula. Estaven en un club amb una història de més de 100 anys i que
onze jugadors, perquè tenien uns petits problemes, que els problemes veritablement
eren petits, perquè conec el que és el futbol i els problemes eren petits, que no podien
fer aquest plante i que no era de rebut que el fessin, el feien directament contra el
President i el vicepresident, que en definitiva és la Junta que hi ha, és una Junta de
dues o tres persones, és una Junta, per cert, molt minsa i amb molt poc poder de
convocatòria, d'esponsors i de ajuts econòmics. Va sortir l'equip, ens en varen fer nou,
però a partir d'aquí es va trencar la dinàmica de tota aquesta problemàtica que hi havia
i vaig entrar al que em semblava que havia d'entrar, que sí que és una entitat privada,
però ja que hi ha una part de subvenció que els hi donem des de l'Ajuntament, em
semblava que ja era el moment en què jo hi havia d'entrar. Quan ja teníem presentat
que en el proper partit tornaríem a tenir problemes, em vaig comprometre a reunir a la
Junta i fer de mitjancer entre la Junta i els jugadors, aquí jo vaig agafar un compromís,
que els jugadors del primer equip, que tenien uns sous, per la categoria que estan,
podríem dir gairebé estratosfèrics, passaríem al revés, jo vaig fer els números amb la
Junta, i a la vista que no arribaríem a cap lloc, que en un mes hauríem de plegar i
varem arribar  a  la  conclusió  que el  que es  podia pagar  era zero euros  al  mes  a
aquests jugadors, aquests jugadors si volien jugar i si eren gent de casa, i no podien
cobrar no cobraven, que juguessin i si baixàvem de categoria era el de menys, el cas
és que juguessin  i  que no hi  hagués aquesta  tibantor  i  aquest  malestar.  Em vaig
comprometre a paga-los-hi aquell mes i mig que se'ls hi devia als jugadors. Pensem
que hi ha clubs que es deuen cinc o sis mesos, en futbol, i no en aquestes categories,
que estem parlant de categories molt petits. En categories molt superiors estan amb

Ple de 29 de gener de 2013 53



Ajuntament de Palafrugell

uns endeutaments molt superiors. Doncs bé, aquesta és la quantitat que se'ls hi deu,
ara a mitjans d'aquest mes s'aprovarà el conveni i un cop s'hagi aprovat el conveni es
pagarà aquest mes, jo tinc la relació del que se'ls hi deu, vaig fer la reunió amb els
jugadors, els hi vaig dir que agafava el compromís personal de part del Consistori, de
l'equip de govern en aquell moment, amb ell i amb l'entrenador. L'entrenador perquè
plegués, perquè no volia entrenar sense jugar, perquè es rescindís tenia un contracte
laboral amb un sou de 1.200 euros, que gairebé se'l va posar ell perquè el President ni
ho sabia de quan era el seu contracte, és a dir, cobrava 14.400 euros anuals, es va
rescindir el contracte, per 5.000 euros. Això són quantitats que abonaré, com a regidor,
a aquesta gent, per solventar el problema del primer equip. Em penso que ja he sigut
molt  explícit  explicant-vos  quina  és  la  problemàtica  que  té  el  club,  i  això  també
passava una mica cap al futbol base, i també he entrat en el tema del futbol base. Hi
estic molt a sobre, veritablement no hi puc estar més.

- senyor Vilà: Bé, suposo que en el proper Consell de l'Institut Municipal d'Esports,
podrem acabar de debatre aquest tema i podrà portar els números de com es pagarà
tot això.

- senyor Vencells: Sí, a mitjans del mes de febrer es convocarà.

- senyor Sabrià: Un petit prec molt senzill, i no estic segur de si la resta és un prec i
una pregunta. En primer lloc i crec que si no hagués anat com ha anat, no teníem
intenció des del grup d'Esquerra, de parlar més del tema de la Policia, més enllà de la
pregunta que feia el senyor Vilà sobre el tema dels reconeixements, que crec que és
molt  adient  perquè 25 anys de treball  no mereixen una placa rebuda a casa sinó
quelcom més, i estic segur que ho solucionara, però sí que arran de la reflexió que ens
ha fet el regidor i tenint clar que crec que Esquerra sempre ha intentat ser molt pulcre
en el tema de la Policia i sumar en allò que ha pogut. Sí que penso, i és una reflexió
que no vol anar més enllà, que hem de tenir la diagnosi ben feta per poder trobar
solucions, tenim un Cap de Policia que fa 28 dies que ha començat a exercir com a
Cap de Policia, i hem de ser conscients que després de no sé quants mesos de treball
de l'equip actual, l'ambient continua sense ser bo, i per tant, no ens enganyem, fem-ho
al revés, és a dir, entrem a la Policia, busquem solucions, nosaltres sumarem en allò
que puguem, però si la diagnosi inicial no el fem correctament i crec que aquesta és
una informació que tenim tots, això no ens ajudarà a solventar-ho. No hi entrarem més,
simplement era una apreciació que hem fet arran del comentari que ha fet el regidor,
diagnostiquem bé i treballem per resoldre la situació perquè serà en bé del municipi. 
Una pregunta sobre la Taula d'Habitatge, la qual vàrem configurar en una reunió a
principis de desembre, i ara ho dic de memòria, vàrem rebre l'acta, tenim constància,
perquè així  se'ns  ha explicat,  que  s'ha  estat  treballant  sobre  una de  les  primeres
propostes, que era un document inicial explicatiu de quin era el  procés a seguir,  a
imatge del que ja s'havia fet en altres municipis com Girona, però també hi havia un
compromís de reunir  aquesta taula d'habitatge durant  el  mes de gener.  Pensem, i
quan les coses es fan bé també ho diem, que en general, des de Palafrugell, el govern
s'ha esmerçat en aquest tema, però també ens agradaria participar-hi, per tant, si té
data prevista o no té data prevista, entenem que si no ho hem rebut o no està prevista
o  com a  mínim  no  està  convocat  de  moment,  agrairem que  tant  aviat  com  sigui
possible ens puguem reunir i continuar treballant, no té més que això, per tant, no cal
resposta, si volen.
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- senyora Mauri: De la reunió que varem fer per constituir la taula d'Habitatge va sortir
l'encàrrec  de  fer  aquesta  guia,  la  guia  per  les  persones  afectades  per  problemes
d'Hipoteca. Aquesta guia s'està fent, s'està redactant, s'ha passat ja a la Plataforma
d'afectats  per  la  hipoteca,  i  també  el  nostre  servei  de  mediació  està  fent  unes
aportacions i està en procés de fer el document definitiu. Sí que és veritat que varem
dir que la taula es reuniria una vegada la part tècnica, més tècnica, que elaborava
aquesta guia hagués fet la seva feina, llavors convocaríem, jo ho vaig entendre així i el
senyor Alcalde també hi era, la Taula. Que llavors ens reuniríem periòdicament cada
tres mesos.  Esperàvem tenir  resolt  aquest  tema de  la  guia  per  convocar  la  taula,
evidentment si esperem tres mesos des de la primera reunió, seria el mes de maç,
però precisament per problemes o possibles propostes que hi ha des de l'Ajuntament i
que  també  s'havien  comentat  allà  a  la  reunió,  per  les  persones  afectades  per
problemes d'habitatge, jo crec que sí que s'ha de reunir la taula i tant punt tinguem la
guia us convocarem, hi ha aquest compromís.

- senyor Fernàndez: està previst convocar-la el mes de febrer, no tenim el dia encara,
el  que passa és que estem fent algun tipus de gestió, a nivell  sobretot d'habitatge
social amb la Caixa, que és qui més habitatges té, a veure si podem arribar a algun
acord amb ells.

- senyor Sabrià: D'acord, aleshores els hi faria una contraproposta, tot i  que es va
quedar que seria cada tres mesos, sí que l'acta recull que la primera seria el mes de
gener, en tot cas a nosaltres ens sembla bé si això és el mes de febrer, però si ja ho té
la plataforma, si tinguessin a bé enviar-ho també als grups polítics, simplement farem
propostes, si és que tenim capacitat per millorar-ho. Per tant, si ens envien això ens
esperem al mes de febrer a poder-nos reunir i a seguir tirant-ho endavant, intentarem
fer propostes.
I la darrera, bé és una cosa que no sabem si és un error, o és una mica una broma o
un  descuit  o  una  manera  de  funcionar  que  no  acabem d'entendre.  Hem vist,  per
l'agenda, que aquest divendres es presenta el Pacte per la Mobilitat, i entenem que un
Pacte és una cosa que presenten la gent que el pacta, i de fet, no sé si algun altre dels
signants ho sabia, però en tot cas, Esquerra crec que hi va treballar durant molt temps
i quan es presenta un pacte el presenten tots els que formen part d'aquest pacte, i
entenem que divendres, en aquesta presentació, el grup d'Esquerra també hi hauria
de ser, també hauria de ser a la taula, perquè no és el mateix un full de ruta que pugui
fer el govern o un pacte en el qual hi ha diferents grups, diferents entitats, que el que
fan és sortir  i  explicar,  perquè creiem que seria el  primer  pas correcte,  la  manera
d'avançar junts i de començar el treball de cares al futur, i per tant ens ha semblat molt
estrany  i  crec  que  no  hem vist  altres  exemples  recents,  no  a  Palafrugell  sinó  en
general, on es presenti un pacte sense els signants del pacte, per tant, ens agradaria
saber si ha sigut un descuit, si tenien un plantejament diferent, però un Pacte és una
cosa que presenten la gent que l'han signat.

- senyor Fernàndez: Per nosaltres la voluntat d'aquesta trobada era bàsicament que
ho expliquessin tècnicament aquest Pla, el que hem fet ha sigut un retorn a tota la gent
que hi ha participat, volíem fer una exposició pública perquè bàsicament el tècnic que
fa  el  tema  de  mobilitat  a  l'ajuntament  que  és  el  sergent,  expliqués  el  projecte,
expliqués la situació actual, vull dir que no ho hem fet amb un component estrictament
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política, però no hi ha problema. A la taula hi serà el tècnic, hi serà el Primer Tinent
d'alcalde i també hi pot haver algú d'Esquerra Republicana, no hi ha cap problema. No
s'ha fet amb l'idea de dir que és el grup del govern qui ho presenta, enteníem que calia
fer un retorn a la gent que hi ha participat en tot aquest procés i després un retorn
obert a la ciutadania, però no hi ha problema perquè vostès nomenin un representant
perquè pugui estar a la taula.

- senyor Sabrià: es fixin en com està redactat, perquè hi diu “Presentació del Pacte per
la  Mobilitat”,  crec que són dues coses diferents,  el  retorn  del  treball  tècnic  o  una
presentació del Pacte, en un presentació de pacte hi ha d'haver els signants del pacte,
aquí i crec que a tot arreu, si l'acte no és exactament aquest en podem parlar, però en
tot cas presentar el Pacte sense els signants del pacte seria començar malament en
una cosa que quan la signes, i el que varem dedicar-nos a explicar sobretot en l'últim
Ple, era la voluntat de caminar junts, de treballar amb consensos amplis i per tant,
se'ns feia molt difícil d'entendre.

- senyor Fernàndez: Hi haurà un primer moment d'explicació política del que és el Pla i
automàticament, jo crec que el que és important és que el tècnic sigui el que expliqui
els  detalls  de  com  queda  la  part  d'aquest  document,  perquè  és  un  tema  força
important. Però ja dic, no hi ha problema perquè vostès nomenin un representant que
hi pugui assistir.

- senyor Pujol: per contestar al senyor Vilà, agrair les seves aportacions i la del senyor
Sabrià i  dir-li  que la voluntat  d'aquest  regidor  és la del  consens sempre que sigui
possible i estem negociant amb els representants sindicals la manera de fer aquest
reconeixement a aquestes persones i les felicitacions que corresponen als actes de
servei  de  tot  l'any  passat.  Segurament  que  serà  en  petit  format,  evidentment  els
regidors estaran tots convidats, i voldríem fer-ho, ja que és una festa de la Policia, el
que ens agradaria és fer-ho en el poble i perquè hi participés, evidentment, la gent del
poble.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les nou i vint
minuts del vespre. En dono fe.
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